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49 Sesja Rady Gminy Grzegorzew 8.11.2022 r.        
godz. 13:00 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Szanowni Państwo.  

Otwieram obrady 49 sesji Rady Gminy Grzegorzew.  

Serdecznie witam na obradach sesji panie i panów radnych.  

Witam panią Bożenę Dominiak wójta gminy Grzegorzew.  

Witam panią Katarzynę Fila zastępcę wójta, dyrektora do spraw organizacyjnych urzędu.  

Powitania kieruje do pani Renaty Dopierały skarbnika gminy, witam bardzo serdecznie pani 

Renato.  

Witam serdecznie pana Wiktora Blocha, dyrektora Zeas-u.  

Powitania kieruję do państwa sołtysów oraz dyrektorów szkół.  

Witam przedstawicieli organizacji społecznych i zawodowych, które dzisiaj reprezentuje pan Piotr 

Bednarkiewicz, członek zarządu stowarzyszenia solna dolina witamy serdecznie, panie Piotrze.  

Witam serdecznie, pana Bartłomieja Fiwka który realizuje obrady dzisiejszej sesji.  

Dzwonił do mnie pan Waldemar Banasiak, członek zarządu powiatu kolskiego, przeprosił, że nie 

może być z nami, ale kazał wszystkich państwa bardzo serdecznie pozdrowić. Żałuje, że nie może 

być, ale jako członek zarządu ma też dzisiaj inne obowiązki, jest w terenie a zawsze chciałby być 

blisko gminy Grzegorzew i myśli, że na następną sesję postara się wygospodarować ten czas dla 

naszego samorządu.  

Serdecznie witam wszystkich mieszkańców gminy Grzegorzew, osoby, które będą śledziły nasze 

obrady.  

I Szanowni Państwo na sam koniec przywitam grono pedagogiczne, które dzisiaj ma jak gdyby 

swoje święto, jeżeli chodzi o samorząd, ale to nastąpi w następnych punktach naszej sesji. Witam 

serdecznie wszystkie panie bo panów nie ma wśród tego Towarzystwa, są same panie.  

Witam serdecznie, otwieram obrady 49 sesji Rady Gminy Grzegorzew.  
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Szanowni Państwo przystępujemy do realizacji porządku obrad.  

Stwierdzam, że na ogólny stan 15 radnych w obrady dzisiejszej sesji uczestniczy 12 radnych 

stanowi podstawę do odbycia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał.  

Państwo radni porządek dzisiejszych obrad określony został przeze mnie w przesłanych 

zawiadomieniach, niemniej występuję do państwa radnych z wnioskiem o wprowadzenie do 

porządku obrad sesji dodatkowego punktu dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego i wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek.  

Podjęcie uchwały ma na celu prostowanie błędu pisarskiego, jaki wystąpił w uchwale nr 

43/277/2022 Rady Gminy Grzegorzew z dnia 29 marca 2022 roku.  

Proponuję, ażeby przedmiotowy punkt realizowany były jako pkt 22 sesji, w związku z powyższym 

dotychczasowe punkty od nr 22 do 24 otrzymałyby numerację pktów 23 do 25.  

Czy macie państwo jakieś pytania do złożonego przeze mnie wniosku?  

Nie widzę.  

Zatem Szanowni Państwo poddaje wniosek pod głosowanie i bardzo proszę państwa radnych o 

dokonanie aktu głosowania.  

Ma być przegłosowane.  

Krzysztof miał mieć.  

Dziękuję bardzo.  

Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że porządek obrad dzisiejszej sesji 

rozszerzony został o punkt podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr 43/277/2022 rady gminy 

Grzegorzew w dnia 29 marca 2022 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego i spłatę 

wcześniej zaciągniętych kredytów, oraz wykup obligacji komunalnych. Punkt ten realizowany 

będzie jako pkt 22.  

Dziękuję państwu radnym.  

Przystępujemy do realizacji kolejnych punktów sesji.  

Szanowni Państwo, kolejny punkt obrad przewiduje przyjęcie protokołu z obrad ostatnio odbytych 

sesji Rady Gminy, które miały miejsce w dniach 20 września oraz 27 października br.  
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Występuje do państwa radnych o przyjęcie protokołu obrad 2 ostatnich sesji bez odczytywania.  

Poddaję pod głosowanie przyjęcie protokołu z obrad czterdzieste siódmej sesji bardzo proszę 

państwa, radnych o oddanie głosu.  

Dziękuję.  

Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że protokół z obrad czterdziestej 

siódmej sesji rady gminy odbytej 20 września został przyjęty 11 głosami za, dziękuję bardzo. Kto z 

państwa radnych jest za przyjęciem protokołu z obrad 48 sesji odbytej 27 października, proszę o 

oddanie głosu.  

Dziękuję. Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że protokół z obrad 48 sesji 

Rady Gminy Grzegorzew został przyjęty, 11 głosami za dziękuję państwu radnym.  

Przechodzimy do realizacji pkt 4 Szanowni Państwo, przedkładam informację o korespondencji i 

działaniach podejmowanych przez Radę Gminy w okresie między sesyjnym to jest w okresie od 

20 września do dziś.  

Państwo radni, pani wójt, Szanowni Państwo, drodzy mieszkańcy, przedstawiam informację o 

pracy Rady Gminy Grzegorzew oraz korespondencji, jaka wpłynęła do biura Rady Gminy w 

okresie między sesyjnym.  

Szanowni Państwo, odbywamy jedną z najważniejszych sesji w roku, sesję podatkową. 

Uchwalimy dzisiaj stawki podatkowe, jakie obowiązywały będą na terenie naszej gminy w 2023 

roku.  

To bardzo wydzielone zadanie. Problematykę tę omówiliśmy szczegółowo na posiedzeniu komisji 

planu i budżetu, posiedzenie to odbyło się 27 października br. na temat stawek podatkowych i 

propozycji, jakie wypracowaliśmy dyskutować będziemy w kolejnych punktach sesji.  

27 października br. odbyliśmy sesję Rady Gminy. Potrzeba odbycia sesji wystąpiła w związku z 

koniecznością wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na bieżący rok oraz dokonania zmian 

w wieloletniej prognozie finansowej gminy. Wprowadzone do dokumentów finansowych, zmiany 

polegały przede wszystkim na uzupełnianiu środków na braki w oświacie oraz zwiększeniu 

pieniędzy na realizowane inwestycje i projekty.  

27 października Wójt Gminy Grzegorzew złożyła w biurze rady informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych za rok szkolny 2021-2022, w tym o wynikach egzaminów ósmoklasisty. Tym samym 
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pani wójt wywiązała się z obowiązku nałożonego na organy wykonawcze jednostek samorządu 

terytorialnego art. 11 ustęp siódmy ustawy z dnia 14 grudnia 2016 roku prawo oświatowe.  

Na temat realizacji zadań oświatowych w minionym roku szkolnym dyskutować będziemy w 

dalszej części sesji.  

Państwo radni, Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o korespondencję, jaka wpłynęła do Rady Gminy, 

uprzejmie informuję, że były to złożone drogą mailową do wójta gminy Grzegorzew i Rady Gminy 

Grzegorzew wystąpienie mieszkanki sołectwa Ladorudzek o udzielenie odpowiedzi na złożone 

wcześniej pisma w sprawie remontu drogi i oświetlenia drogi w Ladorudzku, między lasami 

prowadzącymi do posesji nr 1, 1a, 2, 3 i 4.  

Sołtys i rada sołecka Grzegorzewa w związku z wyjazdem radnej Anny Perkowicz za granicę i nie 

uczestniczenie w pracach Rady Gminy zwrócili się z prośbą o podjęcie działań mających na celu 

złożenie przez panią Perkowicz rezygnacji z funkcji radnej bądź też stwierdzenia przez Radę 

Gminy wygaśnięcia mandatu radnej.  

Dyrektor powiatowego zarządu dróg w Kole odnośnie interpelacji zgłoszonej przez pana 

wiceprzewodniczącego Rady Gminy Marka Lewandowskiego w sprawie odtworzenia rowu 

przydrożnego i udrożnienia przepustów przy drodze Powiatowej w Boguszyńcu poinformował nas, 

że wnioskowany rów został ujęty do pogłębienia w planie robót utrzymaniowych w 2023 roku.  

Ponadto wójt gminy, pani Bożena Dominiak przekazała do wiadomości Rady Gminy pisma 

skierowane do prezesa jednostki OSP Grzegorzew w sprawie złożenia ostatecznej deklaracji 

przekazania samochodu marki Lublin dla jednostki OSP Ponętów Dolny oraz zajęcia stanowiska 

czy jednostka OSP Grzegorzew wyraża wolę użyczenia od gminy samochodu służbowego marki 

Ford. Ponadto pani wójt wystąpiła do jednostki OSP Grzegorzew o przyspieszenie czynności 

przygotowania pojazdu marki opel astra do sprzedaży.  

Z kolei prezes jednostki OSP Ponętów Dolny na piśmie poinformowany został przez panią wójt, że 

w przypadku przejęcia od jednostki OSP Grzegorzew pojazdu Lublin gmina Grzegorzew będzie 

mogła uczestniczyć w wydatkach utrzymania tylko 1 pojazdu będącego na wyposażeniu jednostki 

Ponętów Dolny.  

Szanowni Państwo 14 października świętowaliśmy dzień edukacji narodowej, z tej okazji w dniu 

13 października odbyło się uroczyste spotkanie zorganizowane przez Prezesa oddziału związku 

Nauczycielstwa polskiego Pana Radnego Andrzeja Sikorskiego, na którym reprezentowałem nasz 
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samorząd.  

W imieniu naszego samorządu złożyłem państwu dyrektorom, nauczycielom, wychowawcom, 

wszystkim pracownikom oświaty, najserdeczniejsze życzenia i wyrazy uznania raz jeszcze na ręce 

obecnych na sesji dyrektorów oraz nauczycieli, całe środowisko oświatowe naszej gminy z tego 

miejsca serdecznie pozdrawiamy.  

Czy w zakresie podanych przeze mnie informacji macie państwo pytania? Bardzo proszę.  

Nie widzę. Zatem przystępujemy do realizacji kolejnego punktu, w którym wysłuchamy informacji 

pani wójt o pracy w okresie między sesyjnym. Bardzo proszę, pani wójt oddaję głos.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Panowie przewodniczący, panie, panowie radni, drodzy goście, będący na obradach dzisiejszej 

sesji, serdecznie witam grono pedagogiczne. Dołączam się do powitań skierowanych przez pana 

przewodniczącego rady. Witam państwa sołtysów, witam wszystkich gości, którzy dzisiaj są z 

nami podczas obrad dzisiejszej sesji Rady Gminy. Serdecznie, witam i pozdrawiam wszystkich 

państwa obecnych z nami, witam i pozdrawiam wszystkich państwa śledzących obrady sesji Rady 

Gminy Grzegorzew poprzez, poprzez, poprzez transmisję.  

Okej poczekajmy troszeczkę organizacyjnie.  

Poczekamy, bo słoneczko troszeczkę przy jest bardzo potrzebne słoneczko, ale jednak przy 

prezentacji troszeczkę będzie nam komplikowało. Bardzo dziękuję Krzysiu, wszystko gra, 

dziękuję.  

Jeszcze raz wszystkich państwa serdecznie, witam i pozdrawiam przechodzę, Drodzy Państwo, 

do informacji o mojej pracy, naszego urzędu i jednostek organizacyjnych gminy w okresie między 

sesyjnym, czyli to jest od 8 listopada 2000, drodzy Państwo, spotkaliśmy się ostatnio 20 września, 

a następnie dzisiaj się spotykamy, czyli w dniu 8 listopada.  

Drodzy Państwo, ostatnią sesję Rady Gminy z udziałem zaproszonych gości, państwa sołtysów i 

państwa dyrektorów szkół odbyliśmy 20 września. Ze względu na to, że w międzyczasie wystąpiła 

konieczność uzupełnienia braków finansowych w oświacie oraz zwiększenia środków na 

realizowane inwestycje 27 października, państwo radni spotkali się na sesji celem dokonania 

pilnych zmian koniecznych w bieżącej pracy naszego samorządu oraz placówek oświatowych, 

dokonywaliśmy również zmiany w uchwale budżetowej oraz wieloletniej prognozie finansowej. 
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Potrzeby sfinansowaliśmy z otrzymanych z Ministerstwa Finansów dodatkowych pieniędzy w 

kwocie 2 800 000. Drodzy Państwo, wprawdzie pierwszą transzę, jaką otrzymaliśmy z 

Ministerstwa Finansów, jest to kwota 900 000, którą decyzją wysokiej rady, podzieliliśmy. To dla 

nas bardzo dobra wiadomość, bo te pieniądze w znaczący sposób poprawiły sytuację finansową i 

też dzięki otrzymanym tym pieniążkom z Ministerstwa Finansów możemy uzupełnić braki, które 

wskutek zmiany przepisów prawa, szczególnie mam na myśli tutaj sprawy związane z oświatą no i 

wzrastające koszty wszędzie pozwoliły nam na uzupełnienie tych pieniędzy w budżecie.  

Drodzy Państwo, panie, panowie, Szanowni goście przed chwileczką uroczyście przekazaliśmy do 

użytkowania samochód osobowy dostosowany do przewozu osób niepełnosprawnych. Widzą 

państwo też mieliśmy okazję zobaczyć osobiście, ale też widzimy na załączonej fotografii na 

prezentacji. Nowy samochód kosztował nas 156 663 zł brutto. Zakup samochodu do przewozu 

osób niepełnosprawnych w sposób szczególny dla dzieci, które dowozimy do placówek 

oświatowych dzieci z terenu naszej gminy, dofinansowany, był dzięki środkom z Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. To był taki program drodzy Państwo, likwidacja 

barier transportowych, program wyrównywania szans między regionami i myśmy złożyli ten 

wniosek. Otrzymaliśmy dofinansowanie na samochód, Drodzy Państwo, czekaliśmy ponad, 

prawie, ponad 6 miesięcy, więcej prawie rok. Produkcja tego samochodu długo trwała, 

doposażenie samochodu dla osób niepełnosprawnych on musi być dostosowany do przewozu 

wózkami inwalidzkimi. Dlatego też ta procedura troszeczkę trwała, ale cieszymy się, że mamy już 

go u siebie i że możemy, że możemy tym samochodem już we właśnie świadczyć na rzecz 

naszych dzieci i rodziców, to co ciąży na nas, jeśli chodzi o przepisy prawa. Jeżeli ktoś z państwa 

chciałbym mnie zapytać, co drugim samochodem? Ten samochód, który Ford, który jest na stanie 

jest majątkiem naszej gminy, jak państwo słyszeli, pan przewodniczący rady odczytał pismo, które 

skierowaliśmy do zarządu jednostki Ochotniczej straży pożarnej w Grzegorzewie, gdyż bardzo 

byśmy chcieli, żeby ten samochód był garażowany, w garażach tutaj miejscowej jednostki. 

Czekamy na odpowiedź zarządu jednostki Ochotniczej straży pożarnej, bo Drodzy Państwo, licząc 

na koszty, jakie gmina ponosi na utrzymanie samochodów, na ubezpieczenia, myślimy sobie, że 

ten samochód Lublin przydałby się jednostce OSP Ponętów Dolny, a jednostka Ochotniczej straży 

w Ponętowie Dolnym, mogłaby wyzbyć się samochodu, który jest już bardzo leciwy. Spoglądam 

na członka zarządu jednostki OSP w Ponętowie Dolnym pana dyrektora Tylaka, mam nadzieję, że 

wkrótce ta sytuacja między zarządami poszczególnych jednostek zostanie domówiona, 
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rozwiązana, a co za tym idziemy my jako gmina utrzymujący te samochody ubezpieczający, też 

będziemy już wiedzieć, co dalej. Obecnie samochód Ford można powiedzieć, stoi na zewnątrz, 

jeżeli zarząd jednostki Ochotniczej straży pożarnej w Grzegorzewie zmieni decyzję, będziemy 

musieli szukać garażu i garażować ten samochód w innym miejscu. Drodzy Państwo, dodam 

tylko, że intencją naszą jest, żeby ten samochód służył, ten drugi samochód, żeby służył naszej 

gminie do celów gospodarczych, gdyż jak państwo wiedzą pracownicy obsługi podróżują, że tak 

powiem po gminie kolokwialnie, sprzątają przystanki, często zbieramy właściwie każdego, 

każdego dnia można byłoby powiedzieć, zbieramy śmieci i inne rzeczy a też samochód przewozi 

często błąkające się psy itd. no dlatego też postanowiliśmy, żeby tego samochodu nie zbywać. 

Chciałam też powiedzieć mając tutaj zacne grono gości, że ten drugi samochód myśleliśmy o tym, 

żeby np. dowozić dzieci na konkursy, bo też często jest z tego tytułu problem, a jak samochód ten, 

który dowozi dzieci, zawiera np. dzieci ze szkoły na konkurs, to wtedy musieliśmy odwoływać 

dowóz dzieci do szkół dowożenie, więc teraz mając dwa samochody w dobrym stanie jeden nowy 

i ten drugi, który jest w bardzo dobrym stanie, gdyż pan kierowca dba. To dobrze byłoby, żeby 

teraz mieć i w sposób racjonalny wykorzystać te 2 samochody, a z tego, co wiem już w najbliższą 

niedzielę, pojadą np. dzieci z klubu sportowego, na konkurs, na spotkanie także to naprawdę 

możemy teraz w sposób taki racjonalny wykorzystywać. Dotacja, którą otrzymaliśmy z 

państwowego funduszu rehabilitacji osób niepełnosprawnych, jest znaczącą dotacją jak państwo 

widzą w tym miejscu chciałam podziękować pracownikom powiatowego centrum pomocy rodzinie, 

którzy poprowadzili nas przez meandry tego procesu, które troszeczkę trwał. Drodzy Państwo, 

zakończyliśmy przebudowę drogi gminnej.  

Aha mamy boisko, dobrze, zakończyliśmy przebudowę drogi gminnej, Grzegorzew Ponętów Dolny 

slajd będzie troszeczkę później, przebudowa drogi gminnej dofinansowana została ze środków 

funduszu ochrony gruntów rolnych. To jest tak nazwał ten fundusz przed zmianą przepisów prawa 

inaczej, mówiąc dofinansował nam to zarząd województwa Wielkopolskiego, czyli pan marszałek. 

Dofinansowanie, jakie otrzymaliśmy na budowę tej drogi, to kwota 216 000. Wartość inwestycji to 

kwota, Drodzy Państwo, kwota 606 000. Jak państwo radni pamiętają i państwo, nasi mieszkańcy 

był taki czas, kiedy dofinansowanie wynosiło w granicach 80% teraz, kiedy ceny tak poszybowały 

że tak powiem kolokwialnie w górę to dofinansowanie wynosi 35% ogólnych kosztów zadania, 

czyli 1 km drogi, a konkretnie 990 m, bo budowaliśmy do 1 km, unikając decyzji środowiskowej. To 

ta droga nas kosztowała ponad 600 000, szerokość drogi 4 m, czyli tej części asfaltowej, wraz z 
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włączeniem się do drogi Powiatowej, pobocza 75 cm, czyli 1,5 m, z jednej strony 75 i z drugiej 

strony 75. Droga została oznakowana, cieszymy się bardzo z tego dofinansowania i widzimy 

potrzebę dalszego budowania. Ten odcinek drogi drodzy Państwo, widzimy, że jest bardzo 

uczęszczanej, bardzo potrzebny teraz też byłoby potrzeba, żeby zakończyć powyżej 1 km.  

Drodzy Państwo, przechodzę do dalszej części informacji o mojej pracy w zakresie inwestycji 

realizowanych z powiatem kolskim, uprzejmie państwa informuję, że 4 listopada wzięliśmy udział 

w odbiorze częściowym zadania pod nazwą rozbiórka istniejącego stuletniego już obiektu 

Mostowego i budowy przepustu w ciągu drogi Powiatowej przy ulicy toruńskiej w Grzegorzewie. 

Całkowita wartość tej inwestycji wynosi 1 350 000z czego gmina Grzegorzew przekaże kwotę 200 

000 zł, powiat przeznaczy 600 000, pozostała część zadania zostanie sfinansowana ze środków z 

10% rezerwy subwencji ogólnej z przeznaczeniem na dofinansowanie inwestycji dróg o 

szczególnym wskazaniem na budowę lub przebudowę obiektów inżynieryjnych. Pewnie 

troszeczkę mamy z tego tytułu kłopotów, bo, dowożąc dzieci, musimy pokonywać więcej 

kilometrów i też cierpliwość mieszkańców tutaj moja prośba jest do wszystkich, abyśmy byli 

cierpliwi, fakt, że te objazdy zorganizowane drogami gminnymi często powodują sytuacje też i 

nerwowe, ale mam nadzieję, że wkrótce patrząc na pogodę, to zadanie zostanie zakończone. 

Plan jest taki, że do końca grudnia, ale z tego, co byliśmy świadkami odbioru częściowego, myślę, 

że ta inwestycja zostanie zakończona wcześniej, a odcinek, którym będziemy się poruszać, 

będzie już tak jak być powinno, nie będzie komplikował, nie będzie komplikował życia że tak 

powiem mieszkańcom, ponieważ mieszkańcy mieszkający przy ulica toruńskiej, kiedy samochody 

ciężarowe poruszały się tą drogą i był taki uskok, że tak powiem, w jezdni, no to często skarżyli 

się, że nie mogą spać spokojnie, bo było to też odczuwanym.  

Drodzy Państwo, do wczoraj to jest do 7 listopada, przedsiębiorstwa drogowe mogły składać 

oferty na zadania remont drogi Powiatowej. Mam na myśli tutaj współpracę z powiatem kolskim i 

doczekamy się jeszcze w tym roku nakładki asfaltowej na odcinku od drogi krajowej nr 92 w 

kierunku mostu w Barłogach, przetarg na tę, na to zadanie wkrótce rozstrzygnięty i mamy 

nadzieję, że już też tym odcinkiem będziemy mogli poruszać się spokojnie.  

Drodzy Państwo, mam budowa boiska przy zespole szkolno-przedszkolnym troszeczkę pozwolę 

sobie posłużyć się slajdami jak państwo widzą zresztą obserwujemy, to każdego dnia trwa 

budowa boiska dofinansowanego z funduszu rządowego, funduszu inwestycji strategicznych 

Polski ład. Obecnie układana jest trawa, budowa oświetlenia tego boiska, prace trwają, ułożona 
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obecnie, malowane linie.  

Na pewno ta infrastruktura sportowa poprawi w zdecydowany sposób dla naszych dzieci, 

możliwość ćwiczeń będzie również skocznia w dal jak państwo widzą. O przebudowie drogi w 

Ponętowie już mówiłam, tak wyglądało, wykarczowane zostały krzaki.  

I bardzo fajna część, którą wszyscy bardzo lubimy, czyli ten asfalt, który ułożony został na tym 

odcinku i zakończył się w tym miejscu.  

Czyli przed nami jeszcze sporo do zrobienia.  

Włączenie się do drogi Powiatowej przy ulicy Warszawskiej jadąc w kierunku Ponętowa, bardzo 

fajny odcinek i bardzo oczekiwany przez mieszkańców.  

O przepuście przy ulicy Toruńskiej też mówiłam, inwestycja Drodzy Państwo, bardzo 

skomplikowana i długa z tego względu, że bardzo dużo infrastruktury jest umieszczonej w tym, 

pod tą drogą to jest i wodociągi i kanalizacja i telefony i energia elektryczna jest bardzo dużo 

branż, które no należało uzgadniać i dla wykonawcy też na pewno jakiś stopień trudności. Prace 

trwają, przebiegają, jak państwo widzą wylewanie fundamentów. Kładka dla pieszych, wkrótce to 

się już zakończy, jeszcze troszkę cierpliwości i będzie przebudowany przepust i już będzie można 

spokojnie tą drogą, ulicą się poruszać. Konstrukcje stalowe widzą państwo, a to jest ten moment, 

kiedy częściowy odbiór nastąpił, pozostała część zostanie odebrana wkrótce. Wykonawcy, 

inspektorzy nadzoru.  

Marzyliśmy o tym, żeby szkoła w Bylicach miała dach. Trwają prace przy tym obiekcie, jest z nami 

pani dyrektor Iwona Ziętek, pani dyrektor, mam nadzieję, że nie utrudnia, to pewnie jakiś sposób, 

ale wykonawca wiem, że się bardzo stara, że zostały wygrodzone bezpieczne miejsca, gdzie 

uczniowie mogą się poruszać. Drodzy Państwo, w pierwszej części, którą wysoka rada 

zdecydowała się i znaleźliśmy 800 ponad tysięcy na tę część dachu, obecnie ułożone są już 

dźwigary. Jak państwo widzą, to jest ocieplenie, pobudowany został szczyt i decyzją, wysoka 

Rado i Drodzy Państwo, Szanowni rodzice, bo to też jest bardzo ważne, bo przecież rodzice się 

bardzo też interesują tym, co się dzieje w szkole tak jak i pani dyrektor i grono pedagogiczne to już 

jest blacha, która będzie ułożona. Decyzją wysokiej rady, zwiększamy pieniądze na tę część, jeśli 

chodzi o szczyty, żeby w tym momencie, kiedy będziemy układać blachę od razu ułożyć już na 

szczytach. To nie było przedmiotem przetargu, ale traktujemy to jako zadanie dodatkowe. Blacha 

będzie układana decyzją pana konserwatora zabytków, gdyż jak państwo wiedzą obszar szkoły, 
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jest objęty ochroną konserwatorską, czyli ta blacha musi spełniać wymogi decyzji pana 

konserwatora zabytków.  

Także mamy nadzieję, że wkrótce będziemy mieć szansę już odebrać ten budynek, a korzystając 

z obecności pani dyrektor, państwo radni podczas ostatniego spotkania już dyskutowali o tym, 

żeby, żeby wygospodarować pieniądze, jeżeli nam się uda, to chcielibyśmy tę inwestycję 

zakończyć, ale to wszystko jest przed nami nie chciałabym tutaj decyzji państwa radnych 

wybiegać przed tutaj głos rady, ale planujemy i chcieliśmy powiedzieć, żebyśmy już elewację 

zakończyli łącznie z malowaniem i z ociepleniem całego budynku. Takie mamy plany. Na tę chwilę 

mówimy o tym, co jest przedmiotem umowy z wykonawcą, pogoda nam służy, cieszymy się 

bardzo, że trwają prace.  

Drodzy Państwo, mówiąc o sportowej infrastrukturze trwa adaptacja budynku w Barłogach 

złożonego wniosku do urzędu Marszałkowskiego pod nazwą szatnia na medal. Państwo pamiętają 

zakupiliśmy ten budynek, teraz trwają tam pracę, korzystamy z programu szatnia na medal. 

Dzisiaj Drodzy Państwo pani skarbnik, będzie przedstawiała zwiększenie kwoty wysoka Rado o 

5000 zł, żeby zakończyć prace, które są przedmiotem umowy po rozmowie z panem wykonawcą 

mówiliśmy jeszcze, żeby to zadanie dołożyć dofinansować o kwotę 5000 zł. Czekamy teraz na 

meble, jak państwo widzą już zaczyna to wyglądać inaczej, a klub sportowy Sparta Barłogi będzie 

miało miejsce, gdzie się spotkać, no i przede wszystkim spełniać wymogi, jakie są nałożone przez 

Okręgowy związek piłki nożnej, czyli miejsce dla sędziów, dla zawodników, żeby się można było 

wykąpać, żeby można było się, Drodzy Państwo, gdzie swoje sportowe rzeczy ułożyć. To by było 

tyle, jeśli chodzi o moją prezentację fotograficzną, przechodzę do części pisemnej. Dodam tylko, 

że w przypadku tej adaptacji pomieszczeń, czyli szatni w Barłogach, całkowity koszt zadania, to 

99 000 zł dofinansowane z urzędu Marszałkowskiego województwa Wielkopolskiego w kwocie 49 

000. Środki własne po naszej stronie to ta kwota 49 960 zł, jeżeli państwo radni dzisiaj wyrażą 

zgodę na 5000, będzie to wyższa kwota, znajdzie to miejsce w zmianach do budżetu i będziemy 

nad tym dyskutować.  

Panowie przewodniczący, panie panowie radni Szanowni goście, Szanowni Państwo sołtysi na 

pewno państwo słyszą w mediach o tym, że gminy samorządy przystępują do programu zakupu 

węgla dla naszych mieszkańców, dystrybucji i z tym związanych spraw.  

Jak większość samorządów w Polsce, chcąc ułatwić naszym mieszkańcom dostęp do tańszego 
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węgla podjęliśmy decyzję o włączeniu się naszego samorządu w sprzedaż węgla po 

preferencyjnych cenach. Tzw. ustawa węglowa weszła w życie 3 listopada. Przepisy Szanowni 

Państwo się zmieniają można byłoby powiedzieć każdego dnia. Czytamy interpretacji, 

rozporządzenia, który do końca jeszcze nie ma, ale nie o to chodzi, żeby tutaj wprowadzała jakąś 

minorową atmosferę, drodzy Państwo jako samorząd zdecydowaliśmy się i przy udziale 

pracowników urzędu, którym z tego miejsca już chciałam bardzo serdecznie podziękować, bo 

każdego dnia mamy bardzo dużo osób, które przychodzą, wychodząc dzisiaj na sesję też 

mieszkańcy przychodzą, rejestrują się, myśmy nasze dziewczyny opracowały wniosek, który mam 

też tam przed sobą i jakiś tam sposób próbujemy z tym sobie poradzić. Na pewno dla nas 

troszeczkę trudnością jest to, że nie mamy gospodarki Komunalnej, dlatego też radzimy sobie 

jakoś z tym sami i tutaj już w tym miejscu chciałbym podziękować na ręce pani dyrektor Katarzyny 

Fila, wyrazy podziękowania dla pracowników, którzy nagle odłożyli inne sprawy i zajęliśmy się 

tym, żeby tu jakoś naszym mieszkańcom pomóc. Chciałam uprzejmie poinformować wszystkich 

naszych mieszkańców i wszystkich państwa, że nasza gmina jest zarejestrowane w systemie 

ciepło.gov.pl celem rozpoczęcia procedury dystrybucji węgla. Ta rejestracja nastąpiła dzisiaj, 

obecnie jesteśmy na etapie zgłaszania zapotrzebowania na węgiel do systemu ciepło.gov. Po 

zarejestrowaniu na Platformie i złożeniu zapotrzebowania na konkretną ilość węgla w ciągu 2, 3 

dni tak nam powiedziano wczoraj podczas konferencji, którą odbywaliśmy w sposób online, w 

ciągu 2, 3 dni roboczych nawiąże z nami kontakt spółka, która będzie obsługiwała naszą gminę i 

przekaże nam niezbędne dokumenty do zawarcia umowy. Drodzy Państwo, pytań jest bardzo 

wiele. Mieszkańcy pytają czy węgiel będzie dobrej jakości? Czy ten węgiel, skąd i czy to będzie 

węgiel krajowy? Czy to będzie węgiel z zagranicy. My, Drodzy Państwo, taką informację, jaką 

mamy, przekazujemy naszym mieszkańcom.  

Czyli mamy otrzymać certyfikaty, mówiące o tym, że węgiel będzie dobrej jakości, mamy 

uspokoić, że, że ten węgiel a będą trzy rodzaje będzie dostarczany do naszej gminy z 

najbliższego punktu, których w Wielkopolsce mamy 145. Teraz kiedy się zarejestrowaliśmy, kiedy 

czekamy na te 2, 3 dni, żeby spółka, która się do nas odezwie, wskaże nam miejsce odbioru. Na 

dziś jeszcze tego nie wiemy, bo tak jak wspomniałam wcześniej, jesteśmy zarejestrowani na 

Platformie. W Biuletynie Informacji Publicznej wczoraj została umieszczona informacja, bo to był 

taki wymóg ustawowy, że na Biuletynie Informacji Publicznej gmina ogłasza dla mieszkańców. 

Takie ogłoszenie się pojawiło. Zwracam się z podziękowaniem do państwa sołtysów. Drodzy 
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panie, panowie, dziękujemy wam bardzo, bo wiem, że wszyscy otrzymaliście wnioski w formie 

pisemnej i wiem, że pomagacie naszym mieszkańcom, aby te wnioski zostały wypełnione bo 

drodzy Państwo, wszystko jest na szybko. Także bardzo dziękuję państwu sołtysom. To wszystko 

jest w tak, żebyśmy mogli naszym mieszkańcom pomóc. Muszę państwu powiedzieć, że na dziś 

na dziś zostało złożonych i teraz szukam Kasiu pomóż mi.  

600 wniosków, tak. Co do zasady jak komu należy się węgiel po cenach preferencyjnych.  

To na pewno państwo wiedzą, ale powiem. Osoby, które otrzymały dodatek węglowy, mają prawo 

do zakupu węgla na warunkach preferencyjnych, czyli 2000 za tonę.  

1,5 tony do końca roku i następne 1,5 tony po nowym roku. Dystrybucją z na terenie gminy 

Grzegorzew będą zajmowały się dwa punkty, które państwo znają, będzie to miejscowość 

Boguszyniec i Grzegorzew. Logistycznie nad tym pracujemy, bo jeszcze nie wiemy do jakiego z 

tych 145 składów zostaniemy przypisani. Nam zależy na tym i tak nam też ministerstwo aktywów 

państwowych obiecało, tak jak wszystkim samorządom, że gmina zostanie przypisana do 

najbliższego punktu, a co za tym idzie sprzedaż węgla 2000 a 1500zł, 1500 zł.  

Te 500 zł będzie dla nas na obsługę, na obsługę na koszty na wystawianie faktur. No i na dowóz 

także na dziś, Drodzy Państwo, no trudno nam powiedzieć też wszystkiego jeszcze nie wiemy, 

cały czas się wszyscy wspólnie uczymy. To jest informacja, którą przekazuje teraz na dla 

państwa, żeby wiedzieć. Najważniejsze jest to, że przychodzą mieszkańcy, że system 

komunikatora SMS sprawdził się. Mamy bardzo dużo osób przychodzących dzisiaj, bo otrzymali 

SMS, też informacja poszła na facebooku w komunikatorach, które gmina, które gmina ma 

obowiązek prowadzić.  

Czyli tak od 7 listopada nasi mieszkańcy mogą składać wnioski na zakup węgla i to już wcześniej 

wspomniałam o tych 1,5 tonach. Jeszcze tylko dodam, że powiedziano, że minimalna wartość 

transportu to jest 25 ton, czyli 1 zestaw. Drogą, 1 zestaw drogą drogową. Drogą lądową inaczej 

transportem drogowym, 25 ton i teraz musimy liczyć czy czy starczy nam na transport, na dziś 

tego nie odpowiemy, bo nie wiemy, do którego zostaniemy przypisani.  

Jeszcze 1 ważna informacja o której też na pewno państwo wiedzą, jeżeli ktoś zakupił węgiel 

wcześniej na PGG ta osoba nie ma uprawnień do zakupu po cenach preferencyjnych, czyli niższej 

niż 2000 zł brutto za tonę.  

Wnioski przyjmujemy cały czas. Od poniedziałku do piątku od 7:30 do 15:30 wnioski są u państwa 
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sołtys, o czym już wspominałam, można również pobrać na stronie. Zostały umieszczone tutaj 

panu informatykowi Krzysztofowi bardzo dziękuję. Do wszystkich osób, które wcześniej zgłosiły 

się w cenie, został wysłany SMS, o czym już też mówiłam. Drodzy Państwo, drodzy mieszkańcy, 

wysoka Rado, drodzy goście, drodzy słuchający, naszej obraz dzisiejszej sesji. My jako samorząd 

staramy się tak zarządzać tym procesem, aby sprawnie i jak najskuteczniej dostarczyć węgiel dla 

naszych mieszkańców. Drodzy Państwo, mamy wiele pytań czy ten węgiel będzie workowany, nie 

odpowiem dzisiaj, mamy też pytania, czy węgiel będzie dostarczany do mieszkańców, też dzisiaj 

na to nie odpowiem, ale o czym mówiliśmy wcześniej, no trzeba mieszkańcom pomóc bo kto im 

pomoże jak nie my, jeżeli są osoby starsze i nie mogą np. dojechać do składu węglowego, to my 

ten węgiel będziemy, w jaki sposób dostarczać, tylko też musimy pamiętać, że z tym związane 

będą koszty.  

Dodam jeszcze, że porównujące zapotrzebowanie czy analizując na te 600 wniosków złożonych, 

a dodatek węglowy w naszej gminie pozytywnie rozpatrzonych wniosków zostało 1276. Wpłynęło 

1750 wpłynęły 1753 wnioski na dodatek węglowy na te 3000. Pozytywnie panie w gminnym 

ośrodku pomocy społecznej, którym bardzo dziękuję, wypłaciły i rozpatrzyły 1276 część wniosków 

do mieszkańców gminy Grzegorzew wpłynęły, ogólna kwota 3 348 000. Tyle pieniędzy zostało już 

wypłaconych.  

Mamy taką sytuację wysoka Rado, Szanowni Państwo, że bez rozpoznania na 2 listopada zostało 

447 wniosków, gdyż zgodnie z ustawą w przypadku, gdy pod 1 adresem miejsca zamieszkania 

mieszka więcej niż jedno gospodarstwo domowe była zasada 1 dodatek na jedno na 1 że tak 

powiem na 1 adres. 3 listopada weszła w życie nowelizacja ustawy, którą analizujemy. Wszystko 

jest, Drodzy Państwo, na gorąco, czyli teraz z tego, co w nowelizacji ustawy czytamy, jeżeli pod 1 

adresem zamieszkuje więcej niż jedno gospodarstwo domowe i w terminie do 30 listopada nie jest 

możliwe ustalenie odrębnego adresu dla poszczególnych gospodarstw domowych, można 

przyznać ten dodatek, co to znaczy? Jeżeli w 1 domu pod 1 adresem mieszkają 2 rodziny i mają 2 

źródła co przedtem było niemożliwe, nowelizacja z 3 listopada wprowadziła taką możliwość i 

mamy 400 ponad przypadków w naszej gminie, czyli teraz przed zespołem Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej, kolejne wyzwanie. Do tych osób musimy dotrzeć, czyli inaczej mówiąc te 

wnioski, które zostały odłożone na tę chwile, będą przeprowadzone wizje, bo taki jest wymóg i w 

tych przypadkach będzie decyzja organu, czyli decyzja wójta, co za tym idzie za upoważnieniem 

decyzja kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Inaczej czeka nas procedura 
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administracyjna mamy czas do końca listopada.  

Przeanalizować te wszystkie wnioski, dokonać wizji w terenie i podjąć decyzję.  

Te wnioski można składać do 30 listopada, a wydanie decyzji po trzydziestym.  

Także będziemy teraz, Drodzy Państwo, z tymi sprawami, jeżeli państwo będą mieli pytania, to 

bardzo proszę na pewno będziemy jeszcze o tym dyskutować. Kolejna, kolejny przepisy ustawa o 

szczególnych rozwiązaniach w zakresie niektórych źródeł ciepła, w związku z sytuacją na rynku 

paliw.  

I tutaj ustawa wprowadziła jednorazowe dodatki dla gospodarstw domowych, które ogrzewają się 

przy pomocy kotłów, pieców na biomasę, gaz lub olej opałowy, bo w pierwszej wersji, kiedy 

weszła ustawa tzw. węglowa, mówiono o 3000, tylko dla źródeł ciepła ekogroszek i węgiel. Potem 

było dużo pytań i interpelacji związanych z tym, że dobrze ktoś ma gaz jest ekologiczne, a nie ma 

prawa itd. Szanowni Państwo, krótko mówiąc nowelizacja ustawy już ten przepis zmieniła i 

wprowadziła, że osoby mające w swoich domach, inne źródło ciepła niż to, co wymieniłam 

wcześniej, czyli gaz, olej opałowy mogą jak i pellet mogą składać wnioski i już na dziś wpłynęło 60 

takich wniosków i pozytywnie, panie z Gminnego ośrodka rozpatrzyły 5. Wypłacono już dodatki na 

kwotę 99 500 zł.  

Te wnioski można składać do 30 listopada.  

17 października została opublikowana ustawa o szczególnych rozwiązaniach służących ochronie 

odbiorców energii, kolejny dodatek ,dodatek energetyczny, o czym też na pewno państwo słyszą 

w mediach. Ustawa określa m.in. zasady przyznania tzw. dodatku energetycznego, przysługuje on 

odbiorcy energii elektrycznej w gospodarstwie domowym. W przypadku, gdy główne źródło 

ogrzewania gospodarstwa domowego jest zasilane energią elektryczną i źródło to zostało 

zgłoszone lub wpisane do centralnej ewidencji emisyjności budynku. Pamiętają państwo te słynne 

deklaracje, które składaliśmy do końca czerwca, potem do końca sierpnia, czyli u nas urzędzie, 

tam u pani Danusi te deklaracje, którym, które były składane na dodatek tzw. centralnej ewidencji 

emisyjności budynków. I ten dodatek energetyczny nie przysługuje gospodarstwom domowym 

objętym pozytywnie rozpatrzonych wniosków o wypłatę dodatku węglowego, dodatek elektryczny 

dla gospodarstwa domowego wynosi 1000 zł. W przypadku, gdy zużycie energii elektrycznej w 

gospodarstwie domowym, w tym samym miejscu zamieszkania w 2021 roku wyniosło więcej niż 5 

MW dodatek energetyczny będzie wynosił już 1500 zł. Drodzy Państwo, trzeba po prostu przyjść, 
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złożyć wniosek i każdą sprawę panie w gminnym ośrodku pomocy społecznej rozpatrują 

indywidualnie. Dyskutowalibyśmy na ten temat tutaj bardzo długo chciałam zasygnalizować że to 

jest kolejne zadanie, które będziemy, które już realizujemy można powiedzieć.  

To tyle na temat dodatku węglowego, energetycznego i innych dodatków i spraw związanych z z 

transportem węgla i drodzy Państwo, z tym, że nasz samorząd przystąpił do do do tego zadania.  

Panowie przewodniczący, panie, panowie radni, drodzy goście wysoka Rado, drodzy mieszkańcy, 

Drodzy Państwo, słuchający obrad sesji podczas dzisiejszej sesji bardzo ważnej sesji, za chwilę 

państwo radni będą uchwalać wysokość podatków i opłat lokalnych na terenie naszej gminy. W 

tym względzie Rada Gminy jest organem stanowiącym ja jako organ wykonawczy podczas 

spotkań roboczych i komisji stałych Rady Gminy, przedstawiłam państwu radnym pod obrady 

projekty uchwał i krótko mówiąc, Drodzy Państwo, proponuję jako organ wykonawczy, aby stawka 

podatku rolnego została uchwalona na poziomie, jaki opracowało ministerstwo, czyli, obserwując 

to, co się dzieje na rynku, gdzie cena żyta średnio wynosi 110 zł do 120 zł. Uzasadniam to tym 

wysoka Rado Szanowni mieszkańcy, że, obserwując cenę w przyszłym roku, możemy się 

spodziewać wyższej kwoty, a wtedy będzie nam trudniej ustalić wysokość podatku rolnego z 1 

kwintala żyta, stanowiącego podstawę do ustalenia podatku rolnego. Dlaczego tak myślimy? 

Ponieważ ta cena jest z 11 kwartałów, a z racji tej że w tym roku cena rynkowa jest wyższa, w 

związku z tym proponuję i proszę, aby ta cena pozostała na takiej wysokości, jaką ogłosił nam 

Główny Urząd Statystyczny, czyli inaczej mówiąc cena wysokości 74 zł za kwintal.  

Pamiętajmy o tym, że cena rynkowa, o czym wspomniałem, jest wyższa. To będzie skutkowało w 

przyszłym roku.  

Nie chciałabym, abyśmy w przyszłym roku mogli spotkać się z tym, że będziemy obniżać większą 

do wyższą wyższą kwotę, drodzy Państwo, to dla nas będzie dramat, kiedy spotkamy się z tym, że 

stawka np. w przyszłym roku ceny zboża będzie zdecydowanie wyższa a będzie, obserwując na 

przestrzeni minionych lat, wtedy skutki obniżenia subwencji skutki obniżenia stawek będą 

zdecydowanie wyższe.  

Musimy realnie gospodarować i realne podejmować decyzję taką, taką propozycję przedkładam 

wysokiej radzie, uzasadniając tym co się, co obserwujemy na na rynku, czyli proszę państwa, 

rolnik w naszej gminie zapłaci za 1 ha przeliczeniowy 185 zł 13 gr rocznie, a więc o 20% więcej 

dotychczas było to 153 zł 70 gr z 1 ha, czyli 31 zł 43 gr rolnik zapłaci więcej podatku rocznie, 
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mówimy o podatku rolnym.  

Analizując podatki od nieruchomości i podatek od środków transportowych. Jeszcze dodam 

wysoka Rado jesteśmy na stronie dziewiątej informacji pisemnej mojej pracy, że podatek rolny w 

gminie Grzegorzew z tytułu podatków to jest 19% w budżecie, taki mamy udział podatku w 

naszym budżecie 19%. W większości w naszej gminie mamy grunty klasy piątej i szóstej, które jak 

państwo pamiętają na pewno i wiedzą nie są opodatkowane, czyli czwarta klasa i wzwyż, a takiej 

klasy jak trzecia to mamy niewiele.  

Dlatego też, dlatego też taka jest moja propozycja. Szanowni Państwo, wysoka Rado na 

dotychczasowym poziomie proponuję utrzymanie podatku od nieruchomości z działalności 

gospodarczej.  

Przed obradami dzisiejszej sesji, jak to bywa wśród samorządowców, kontaktujemy się ze sobą i 

muszę państwu powiedzieć, że w wielu samorządach stawka maksymalna niektóre gminy już 

przyjęły stawkę maksymalną z działalności gospodarczej, która wynosi 28 zł 78 gr za 1 m² 

prowadzenia działalności gospodarczej.  

Ja występuje z prośbą do wysokiej rady o utrzymaniu stawki podatku od nieruchomości w 

wysokości 21 zł za 1 m² tak jak wspomniałam, maksymalna jest 28. Analizując z paniami z 

podatków wpływy i z panią skarbnik wpływ z podatku od nieruchomości, postanowiliśmy wystąpić 

do wysokiej rady z prośbą, aby tę stawkę utrzymać, gdyż trudno nam powiedzieć, jak jaki będzie 

wpływ, jakie będą przepływy finansowe, drodzy Państwo, bo no bo sytuacja jest trudno też i 

dobrze byłoby, żeby zachować że tak powiem status quo i niech ta stawka pozostanie, tak 

proponuję i z taką propozycją występuje do organu stanowiącego. Pozostałe podatki wysoka 

Rado, czyli podatki od nieruchomości, ten z tych naszych budynków mieszkalnych i inne podatki, 

proponuję o to, żeby podwyższyć tak jak już wspominaliśmy na spotkaniu roboczym o tę 

ministerialną podwyżkę, czyli no może to być stopień inflacji, który no na dziś wynosi na pewno 

więcej, natomiast, posługując się rozporządzenie ministra finansów w sprawie określenia 

maksymalnych stawek podatkowych, proponujemy zwyżkę podatków o 11% to było te podatki od 

od co płacimy od mieszkań i z działek. Czyli jeszcze raz z działalności gospodarczej wysoka rado 

21 zł, tak jak było.  

Podatek rolny stawka 74 zł, czyli ta maksymalna.  

Podatek od nieruchomości o 1%, a jeśli chodzi o podatek od środków transportowych, też 
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analizowaliśmy tutaj z wysoką radą podczas spotkania komisji stałych, również chcemy utrzymać 

na dotychczasowym poziomie podatek od środków transportowych. Dodam, że ten podatek od 

środków transportowych od 10 lat jest w takiej samej wysokości, ale analizujemy, że nasi 

przedsiębiorcy, którzy mają samochody zarejestrowane w naszej gminie, płacą ten podatek dość 

wysoki.I oby tak było, dlatego też proszę i tutaj wspólnie z państwem radnymi uznaliśmy, że 

pozostawimy ten podatek na poziomie taki jak był w obecnym roku, tak jak już wspomniałam, od 

10 lat ten podatek nie, nie wzrastał.  

Drodzy Państwo to jeśli chodzi o podatki i opłaty lokalne, które będą obowiązywały w roku 2023, 

więc będziemy dyskutować o tym na temat, kiedy będą, wysoka rada będą dyskutować konkretnie 

nad poszczególnymi uchwałami. Jeszcze tylko dodam, Drodzy Państwo, że wszystkie te, jeżeli 

wysoka rada podejmie uchwały, to mamy 137 596 zł do budżetu więcej, a ulg z tytułu montażu 

paneli fotowoltaicznych mamy 43 000. Z jednej strony fajnie, że, że nasi mieszkańcy dbają i 

oszczędzają energię, budując panele fotowoltaiczne, z drugiej strony gmina udziela ulgi w podatku 

i jest to kwota w tym roku już 43 000. Także wiemy, że daniny na rzecz gminy drodzy państwo 

analizujemy na pewno i podam, dodam tylko, że tak naprawdę podatki, które płacą nasi 

mieszkańcy na rzecz gminy, to udział w wydatkach prowadzonych przez przedsiębiorców czy 

posiadających sklepy, to ta danina na rzecz gminy jest w całym udziale dla nas dla danej osoby 

niewielkim udziałem. Pozostałe inne składki ZUSy są na pewno wyższe, opłaty energia itd. to tak 

na pewno każdy z państwa prowadzący działalność o tym wie, żadnego tu odkrycia, wysoka rado 

tu nie dokonałam, ale też jestem zobowiązana, żeby taką analizę wszystkim państwu przedstawić.  

Szanowni Państwo informacja jest troszeczkę, może obszerna, ale proszę o cierpliwość. Pan 

przewodniczący rady był uprzejmy wspomnieć o tym, że nałożone na organ wykonawczy 

jednostek samorządu, czyli informacja o stanie realizacji zadań oświatowych, została złożona w 

terminie. Pan kierownik Wiktor Bloch na pewno w tym punkcie będzie coś więcej. Nam powie, jak 

te zadania oświatowe realizowane. To jest oczywiście informacja za miniony rok szkolny.  

Drodzy Państwo, świętowaliśmy dzień edukacji, jeszcze raz pozdrawiam i witam grono 

pedagogiczne, uczestniczyliśmy w spotkaniu bardzo państwu dziękujemy za miłe spotkanie. Po tej 

przerwie spowodowanej covidem mogliśmy się nareszcie zobaczyć. Dlatego też cieszymy się 

bardzo że są z nami dzisiaj państwo dyrektorzy oraz panie, które podwyższyły swoje kwalifikacje i 

uzyskały awans zawodowy. Za chwileczkę wspólnie z panem przewodniczącym wręczymy 

paniom, bo akurat są same panie listy gratulacyjne, my się bardzo cieszymy, że panie 
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podwyższają swoje kwalifikacje, a co za tym idzie na pewno to z korzyścią dla naszych dzieci.  

Drodzy Państwo, jeszcze ostatnie takie krótkie informacje, które jestem zobowiązana przekazać 

też na ostatnią, z ostatniej chwili, z ostatniej chwili to informacja jest taka, że wraca z Poznania 

nasza Agnieszka pani dyrektor Gminnej biblioteki publicznej, bo dzisiaj mieliśmy, miałyśmy 

zaproszenie na galę do pana marszałka, no ja z racji tej że jest sesja rady jestem z państwem, ale 

pojechała pani dyrektor biblioteki publicznej, która składa wnioski w ramach edycji działania 

proekologiczne i pro kulturowe i cieszymy się bardzo, bo otrzymaliśmy nagrodę 4000 zł. Naszej 

pani dyrektor, gratulujemy i niech wraca do nas szczęśliwie z 4000, każdy grosz jest dla nas, 

bardzo ważny, Drodzy Państwo, Szanowni Państwo. Jeszcze bardzo jedna ważna informacja. Na 

pewno wiemy, że już rolnicy o tym wiedzą, bo ta rzecz dotyczy głównie rolników, którzy mają 

budynki gospodarcze pokryte eternitem do 15 listopada wnioski na otrzymaniem dotacji. To są 

budynki gospodarcze, takie jak kurniki, obory, stodoły oprócz budynków mieszkalnych. Po raz 

pierwszy pojawiła się taka pomoc dla rolników do 20 000 zł z tego, co w mediach słyszałam, 

także, Drodzy Państwo, warto składać, bo my jako gmina odbieramy azbest od państwa i 

utylizujemy. Natomiast tutaj będzie dotacja i z tego, co wiem, co mi dzisiaj już tutaj pani inspektor 

poinformował bardzo dużo naszych rolników już te wnioski agencji restrukturyzacji złożyło, one są 

składane przez ePUAP i zapraszamy wszystkich do agencji restrukturyzacji, tam można otrzymać 

właśnie taką dotację podobna sytuacja jest w przypadku tego dofinansowania jak dopłaty, czyli 

numer gospodarstwa, jest potrzebny itd. To jest bardzo ważna informacja, którą chcielibyśmy 

państwu złożyć. Oczywiście osoby, które otrzymają dotację, muszą przyjść do Urzędu Gminy, po 

to, żeby ten z ten ten złożony eternit, który rolnik wymieni na inny rodzaj pokrycia dachu, to my 

jako gmina odbierzemy. Jeszcze raz chciałam powiedzieć, że my jako gmina otrzymaliśmy 100 

000 dofinansowania na odbiór azbestu od gospodarstw i ten odbiór azbestu dotyczy nie tylko 

rolników, ale wszystkich państwa naszych mieszkańców, którzy mają dachy pokryte eternitem i 

zamierzają zmienić, tak czy tutaj mamy 2 rodzaje, gmina odbierze składowany eternit, czy azbest, 

a w tym przypadku, jeśli chodzi o gospodarstwa, też tylko, że tutaj będzie dotacja z agencji 

restrukturyzacji, a my takie gospodarstwo, które się zdecyduje i taki rolnik, który się zdecyduje na 

złożenie wniosku, to przyjdzie do nas i my wpiszemy, że tak powiem do listy oczekujących na 

zabranie tego azbestu nieodpłatnie.  

Bardzo dziękuję państwu za cierpliwe wysłuchanie mojej informacji, jak państwo widzą na slajdzie 

zapraszamy na obchody Narodowego święta niepodległości w 104 rocznicę odzyskania 
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niepodległości o godzinie dwunastej spotkamy się i zaśpiewamy hymn wspólnie z całą polską, 

gdyż zostaliśmy zgłoszeni do niepodległa do hymnu, czyli razem wspólnie odśpiewany hymn. 

Serdecznie państwa zapraszam dziękuję za wysłuchanie i zapraszam do dyskusji.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję, pani wójt.  

Bardzo proszę, jeżeli są pytania co do wystąpienia pani wójt, proszę bardzo.  

Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz 
ochrony środowiska)  

Można?  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo proszę Pan Radny Janusz Dorabiała.  

Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz 
ochrony środowiska)  

Pani wójt nie poruszała tego tematu, ale w kwestii zagospodarowania szkoły w Borysławicach nic 

się nie zmieniło? Ani do przodu ani do tyłu? Bo nie mieliśmy żadnych nowych informacji.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Jeśli chodzi o zagospodarowanie budynku, jeszcze nie otrzymaliśmy kluczy, panie radne, ale na 

tę.  

Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz 
ochrony środowiska)  

Ten zainteresowany się nie wycofał?  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Nie, nie wycofał się, także to dla nas dobra informacja na tę chwilę nikt jeszcze się nie wycofał, ale 

też było zainteresowanie z innego z innego przedsiębiorstwa albo właściwie stowarzyszenia, które 

w Kłodawie prowadzi działalność w tej sprawie oficjalnego wystąpienia nie ma. Mamy jedno 

oficjalne wystąpienie, o którym państwo radni wiedzą.  
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Mam nadzieję, że stanie się faktem.  

Bo zależy nam na tym, żeby szkoła nie została pusta.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Czy są jeszcze pytania? Bardzo proszę.  

Nie widzę, zatem dziękuję pani Wójt.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Bardzo dziękuję.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Szanowni Państwo.  

Pkt 6 sesji daje państwu radnym możliwość występowania z interpelacjami i zapytaniami, 

wyjaśnienia i odpowiedzi na interpelację udzielone zostaną przez panią wójt w pkt 23 sesji. Bardzo 

proszę o zabieranie głosu.  

Nie widzę.  

Szanowni Państwo, pozwólcie, że powitam jeszcze pana Józefa Sochackiego, który w chwili 

naszych obrad przybył do nas, witam serdecznie, panie dyrektorze.  

Jeżeli nie ma interpelacji i zapytań pozwólcie państwo, że wspólnie wręczymy teraz listy 

gratulacyjne i pogratulujemy nauczycielom naszych szkół za ich awans zawodowy.  

Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Ja też mam iść? A mi się spać chce. 

Cukier mi spadł, jak mi spadnie cukier to ja zasypiam momentalnie.  

Właśnie nie wziąłem.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Poprosimy panią przewodniczącą komisji oświaty panią Monikę Borowską, naszą panią radną.  

Szanowni Państwo już.  
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Drodzy Państwo, w ciągu roku nasi nauczyciele podnieśli swój stopień awansu zawodowego, 

pozwólcie państwo że najpierw wręczymy listy gratulacyjne, nauczycielom dyplomowanym, 

zapraszamy do nas panią Iwonę Sylwię Matuszak.  

Zapraszamy do nas z panią Joannę Siewróg.  

Zapraszamy do nas z panią Małgorzatę Morawińską.  

Drodzy Państwo. Pani Iwonka, pani Małgorzata i pani Joanna otrzymały stopień awansu 

zawodowego, nauczyciela dyplomowanego. Do gratulacji i wyrazów uznania dołączamy życzenia 

satysfakcji z pełnionej funkcji i kształcenia oraz dbania o edukację i wychowania młodego 

pokolenia mieszkańców naszej gminy. Życzymy paniom satysfakcji i dobrego zdrowia, uśmiechu 

wychowanków i pasji z tego, co panie robicie, a wiemy, że tak na pewno jest. 

Wszystkiego dobrego proszę od nas przyjąć ten list gratulacyjny, zdrowia i wdzięczności 

wychowanków życzymy. Proszę bardzo, jeszcze raz gratulacje serdeczne.  

Pani Iwonka jest nauczycielem w szkole podstawowej imienia Tadeusza Zawadzkiego "Zośki" w 

Grzegorzewie, a zapraszamy do nas panią Joannę Siewróg nauczycielka szkoły podstawowej 

imienia Adama Mickiewicza w Barłogach. Pani Joanno, wszystkiego dobrego, zdrowia, 

wdzięczności wychowanków i wszystkiego najlepszego pani Joasiu. 

Szanowni Państwo, pani Małgorzata Morawińska, nauczyciel szkoły podstawowej imienia Jana 

Pawła II w Bylicach Kolonii, nauczyciel dyplomowany, to już ta wyższa półka, wszystkiego 

dobrego życzymy w życiu zawodowym, osobistym wdzięczności wychowanków i dalszej 

wspaniałej pracy, wszystkiego dobrego pani Małgosiu, proszę przyjąć od nas ten list.  

Byłoby nam miło, gdyby państwo dyrektorzy z nami stanęli i jeszcze raz panią Iwonkę, pana 

dyrektora Sochackiego i pana dyrektora Tylaka zapraszamy do nas do wspólnego zdjęcia, dobrze.  

Drodzy Państwo, stopień awansu zawodowego na nauczyciela mianowanego zdobyły 

następujące nasze, panie zapraszamy, do nas panią Barbarę Stokfisz, nauczyciela zespołu 

szkolno-przedszkolnego w Grzegorzewie, która otrzymała, osiągnęła stopień awansu nauczyciela 

mianowanego.  

Zapraszamy do nas, Drodzy Państwo, szanowną panią Ewelinę Bilińską, która otrzymała stopień 

nauczyciela mianowanego. Pani Ewelina Bilińska jest nauczycielem w szkole podstawowej imienia 

Jana Pawła II Bylica Kolonii. 
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Zapraszamy do nas panią Sylwię Czajkowską-Żurawik pani Sylwia, nauczyciel Zespołu szkolno-

przedszkolnego w Grzegorzewie zdobyła, osiągnęła stopień awansu zawodowego na nauczyciela 

mianowanego. Serdecznie gratulujemy drogie panie.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Szanowni Państwo.  

Jeszcze raz gratulujemy wszystkim awansów, dyrektorom również gratulujemy, że ich kadra 

podnosi swoje kwalifikacje, co też jak nam pani wójt wspomniała, na pewno wpłynie na pracę i na 

wyniki w nauce naszych dzieci.  

Szanowni, Państwo pkt 7.  

Stanowi dyskusję nad przepisami prawa oświatowego nakładają, które nakładają na wójtów, 

burmistrzów, prezydentów miast i starostów obowiązek przedstawienia organowi stanowiącemu 

jednostki samorządu terytorialnego, a więc Radą Gmin informacji o stanie realizacji zadań 

oświatowych za poprzedni rok szkolny.  

Informacja ta przedkładana jest w terminie do końca miesiąca października. Jak wcześniej 

informowałem, pani wójt, wywiązała się z powyższego obowiązku i przedłożyła informację o 

realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2021-2022.  

Szanowni Państwo, sytuacja i stan oświaty gminnej państwu radnym, jest bardzo dobrze znana 

dyskutujemy na naszych posiedzeniach na ten temat na bieżąco, jednakże z tego względu, że 

nasze obrazy śledzą mieszkańcy i rodzice naszych uczniów, uprzejmie proszę o zabranie głosu 

pana Wiktora Blocha, kierownika zespołu Ekonomiczno administracyjnego szkół w Grzegorzewie i 

przedstawienie sprawozdania z realizacji zadań oświatowych za miniony rok szkolny. Bardzo 

proszę, panie dyrektorze.  

Wiktor Bloch (Kierownik Zespołu Ekonomiczno-adminstracyjnego Szkół)  

Wysoka Rado, Panie Przewodniczący, pani wójt, drodzy uczestnicy, chciałbym przedstawić 

państwu w skrócie informację o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 21, 22. 

Informacja składa się z 9 głównych punktów, a mianowicie wychowanie przedszkolne, szkoły 

podstawowe, awans zawodowy i emerytury, finansowanie szkół prowadzonych przez gminę, 

dotacje dla niepublicznych szkół i przedszkoli, pomoc materialna, dowóz uczniów, specjalna 
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organizacja nauki, a także wyniki egzaminów klas ósmych szkół podstawowych. Teraz tak gmina 

Grzegorzew w roku szkolnym 21, 22 była organem prowadzącym dla zespołu szkolno-

przedszkolnego, w skład którego wchodzi szkoła podstawowa imienia Tadeusza Zawadzkiego 

"Zośki" a także przedszkola Gminnego w Grzegorzewie. Dla szkoły podstawowej, imienia Adama 

Mickiewicza w Barłogach, także dla szkoły imienia Jana Pawła w Bylicach Kolonii. Działalność 

edukacyjną na terenie naszej gminy prowadziły również w zeszłym roku szkolnym placówki 

niepubliczne. Niepubliczna szkoła w Borysławicach prowadzona przez Stowarzyszenie, a także 

niepubliczne przedszkole Miś Uszatek w Borysławicach Kościelnych prowadzona przez osobę 

fizyczną.  

Teraz tak wychowanie przedszkolne w gminie Grzegorzew, w wychowaniu przedszkolnym w roku 

szkolnym 21, 22 objęte były dzieci w wieku od 3 do 6 lat. W minionym roku szkolnym dla 

wszystkich dzieci zamieszkałych na terenie gminy, których rodzice złożyli wniosek o przyjęcie do 

przedszkola, były zapewnione miejsca. Mamy jedno przedszkole samorządowe z 3 oddziałami 

przedszkolnymi. Jedno przedszkole niepubliczne Miś Uszatek dotowane przez gminę, 5 oddziałów 

przedszkolnych przy szkołach publicznych w Barłogach, w Bylicach i Grzegorzewie i 1 oddział 

przedszkolny przy publicznej szkole podstawowej. I teraz tak, łącznie do wyżej wymienionych 

placówek w roku szkolnym 21, 22 uczęszczało 170 dzieci w 10 oddziałach. Teraz tak dotacja 

wojewody dla gminy 21 roku wyniosła 183 873 zł 5 oddziałów przy niepublicznych szkołach i 3 

oddziały przy przedszkolu gminnym kosztowały 1 111 166 a 1 oddział, przedszkole niepubliczne 

kosztowało 246 502 zł. 

Teraz odnośnie szkół w gminie Grzegorzew. Zgodnie z danymi z sio, systemu informacji 

oświatowej na 30 września 2021 we wszystkich szkołach na terenie gminy w roku 21, 22 

obowiązek szkolny realizował 456 uczniów. W Szkołach podstawowych prowadzony przez gminę 

było to 416 uczniów, w szkole niepublicznej 40. Łącznie w zespole szkolno-przedszkolnym 

uczęszczało 237 uczniów w 15 klasach. W szkole podstawowej w Barłogach 103 uczniów w 8 

klasach. W szkole podstawowej w Bylicach 76 uczniów w 8 klasach a w niepublicznej szkole 40 

uczniów w 8 klasach. Łączna subwencja dla szkół wyniosła 5 623 187 zł. Razem z wcześniej 

dotacja plus subwencja na rok 2021 daje 5 845 216, oprócz tego jako dochody należy też jeszcze 

wskazać 24 150 z rezerwy subwencji oświatowej z tytułu finansowania zajęć wspomagający 

uczniów w opanowaniu i utrwalaniu wiadomości i umiejętności wybranych zajęć edukacyjnych z 

zakresu kształcenia, 56 262 zł środki EFS na realizację projektu edukacja szansą na lepsze jutro 
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to rok 2021. 161 100 projekt Ministerstwa Edukacji Narodowej, laboratoria przyszłości. 7000 na 

naukę pływania umiem pływać. 500 000 termomodernizacja budynku szkoły podstawowej w 

Bylicach i 87 744 pomoc socjalną dla uczniów. Łącznie razem daje to dochód w wysokości 6 681 

472 zł.  

To są dochody teraz dla porównania wydatki.  

Zespół szkolno-przedszkolny kosztował 3 437 421 zł. Szkoła podstawowa w Barłogach 1 967 074, 

szkoła podstawowa w Bylicach 1 621 913 i szkoła w Borysławicach 519 045. Łącznie na te 

wydatki, które przedstawiłem czyli szkoły, przed chwilą i wcześniej przedszkolna 8 903 121 zł.  

Do tego jeszcze należy doliczyć jako wydatki dowozy uczniów do szkół, które znajdują się przy 

ZEAS-ie, dowożenie uczniów przy do szkół przy Urzędzie Gminy, zespół obsługi ekonomiczno-

administracyjnej, stołówki szkolne i przedszkolne, pozostałą działalność, pomoc materialną dla 

uczniów, zapewnienie uczniom prawa do bezpłatnego dostępu do podręczników i materiałów 

edukacyjnych. Łącznie daje to kwotę 1 087 541 zł, czyli łącznie razem daje nam to kwotę na całą 

oświatę już w takim ujęciu globalnym 9 990 662, czyli praktycznie 10 000 000 zł.  

Teraz tak, zostały zrealizowane ze środków zewnętrznych, różne projekty m.in. na kwotę 161 100 

zł program laboratoria przyszłości.  

Uczniowie otrzymali dostęp do nowoczesnych laboratoriów od września 2022, m.in. w tych 

laboratoriach znalazły się na wyposażeniu drukarki 3D z niezbędnymi akcesoriami, 

mikrokontrolery z sensorami, wzmacniaczami, sprzęt audiowizualny służący do przygotowania 

nagrań, nauki i prezentacji swoich osiągnięć.  

Kolejnym takim zadaniem była, było 100 000, jaką gmina Grzegorzew złożyła do wojewody 

Wielkopolskiego w ramach rządowego programu posiłek w szkole i w domu, 80 000 wsparcia przy 

całkowitym nakładzie 100 000, 20 000 wkładu własnego za otrzymane wsparcie finansowe 

zakupiono wyposażenie do kuchni, szafy, zlewy, baterie, taborety, zmywarkę, szatkownicę do 

warzyw, a także krzesła do stołówki. W kuchni wymieniono wszystkie płytki ścienne, podłogowe, 

położona została terakota na dodatkowej powierzchni przez co znacznie zwiększona została 

powierzchnia kuchni, także warunki pracy osób tam zatrudnionych. Ostateczny koszt modernizacji 

po wszystkich już przetargach i zapytaniach wyniósł 113 130 zł.  

Kolejnym takim jeszcze programem jest projekt edukacja szansą na lepsze jutro w 2021 roku było 

to 310 635 zł. Cały projekt 893 000 przy dofinansowaniu z Unii Europejskiej 843 000. Z całości 



Strona 25 z 61 
 

budżetu przewidzianego na 21 rok zakupiono pomoce dydaktyczne na kwotę 42 368 także 

przeprowadzono szkolenie dla 5 nauczycieli za kwotę 2650. W 2022 roku zrealizowano łącznie 

5975 godzin zajęć dodatkowych w 4 zadaniach.  

Zadanie pierwsze zajęcia dydaktyczno-wyrównawcze, drugie koła zainteresowań dla dzieci 

szczególnie uzdolnionych, zadanie piąte mapa rozwoju zawodowego, szóste zajęcia 

terapeutyczno-korekcyjne na łączną kwotę brutto 324 332 zł. 

Dodatku wypłaconego kadrze zatrudnionej w poszczególnych szkołach realizujących zajęcia 

dodatkowe z uczniami w ramach godzin ponadwymiarowych, czyli to jest łączny koszt brutto tak 

naprawdę.  

Oprócz tego wypłacono stypendia dla sześciorga uczniów, czworo w Bylicach i dwoje w szkole w 

Barłogach po 300 zł miesięcznie przez okres 10 miesięcy od września 2021 do czerwca 2022.  

Kolejną taką inwestycją było jeszcze przedsięwzięcie pod nazwą Poznaj Polskę edycja wiosenna 

do 24 czerwca szkoły z gminy otrzymały wsparcie finansowe w ramach tego przedsięwzięcia pod 

nazwą Poznaj Polskę. Każda ze szkół otrzymała wsparcie finansowe.  

W sumie łączna kwota wsparcia plus wkład własny rodziców wyniosła 115 632 zł. I za tą kwotę 

zrealizowane zostały wycieczki w poszczególnych szkołach.  

W zespole szkolno-przedszkolnym 5, trzy dwudniowe, dwie trzydniowe i trzy jednodniowe.  

W szkole Adama Mickiewicza dwie wycieczki w tym jedna trzydniowa i jedna jednodniowa i w 

szkole w Bylicach, jedna wycieczka trzydniowa. Łącznie tych wycieczek było w edycji wiosennej 8.  

Teraz tak w roku szkolnym 21, 22 wypłacone zostały stypendia o charakterze motywacyjnym, 

stypendium wynosiło 150 zł, wypłaconych zostało 96 uczniom około 14 400 zł o ile dobrze 

pamiętam, po 150 zł na ucznia.  

Teraz tak zrealizowano jeszcze też liczne remonty w szkołach. W zespole szkolno-przedszkolnym 

na łączną kwotę 122 764 zł m.in. poprawa bezpieczeństwa przeciwpożarowego, remont 

pomieszczenia magazynowego, naprawa kotła, kuchni, wykonanie przyłącza elektrycznego, 

wykonanie przyłącza do pieca konwencyjnego a także analizę wstępną projektu modernizacji 

budynku szkoły który będzie realizowany w przyszłym roku.  

W szkole w Barłogach poniesiono wydatki na 55 298 m.in. na naprawę oświetlenia, naprawę 

dachu na budynku szkoły, także sali gimnastycznej przy szkole.  
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W Bylicach 32 969 zł przeznaczono na wykonanie posadzki w budynku gospodarczym, wymianę 

oprawy oświetlenia, a także wykonanie projektu termomodernizacji budynku, która odbywa się 

teraz właśnie w tym roku szkolnym.  

Następnie w gminie Grzegorzew w 2021 roku mieliśmy 77,99 etatu przeliczeniowego nauczycieli 

w publicznych szkołach i przedszkolach oraz 12,12 etatu przeliczeniowego nauczycieli w 

niepublicznej szkole i przedszkolu ze skutkiem finansowym w roku szkolnym 21, 22, czyli od 

września 21 awans zawodowy uzyskał 1 nauczyciel kontraktowy obecnie teraz nazwa się to 

początkującym, w zespole szkolno-przedszkolnym. 3 nauczycieli mianowanych, dwóch w zespole 

szkolno-przedszkolnym i jeden w Bylicach i troje nauczycieli po jednym z zespołu z Barłóg i z 

Bylic.  

Z uprawnień emerytalnych i rentowych w roku szkolnym, 21, 22 skorzystał 1 nauczyciel emerytura 

i 1 renta chorobowa.  

Teraz specjalna organizacja nauki tzw. SONY. Specjalna organizacja zajęć w roku szkolnym 21, 

22 została skierowana do uczniów uczęszczających do szkół ogólnodostępnych, posiadających 

orzeczenie o potrzebie kształcenia specjalnego, zajęcia dla tych uczniów zostały zorganizowane 

na podstawie zaleceń wynikających z orzeczeń wydanych przez poradnię psychologiczno-

pedagogiczną. W poszczególnych szkołach prowadzonych przez gminę liczba uczniów z 

orzeczeniami o potrzebie kształtowała się następująco w Barłogach było 5 takich uczniów a szkole 

w Bylicach było 8 takich uczniów. Dla każdego ucznia z orzeczeniem o potrzebie kształcenia 

specjalnego uczącego się w szkole prowadzonej przez gminę zgodnie z zaleceniami 

zorganizowano zajęcia dodatkowe.  

W 2021 w części oświatowej subwencji ogólnej wynoszące 5 859 026 na realizację zadań 

wynikających ze stosowania specjalnej organizacji nauki z uczniami posiadającymi orzeczenie o 

potrzebie kształcenia specjalnego została naliczona subwencja w wysokości 539 774 zł, tyle 

zostało wydatkowane na specjalną organizację nauki.  

Teraz tak wyniki egzaminów klas ósmych szkół podstawowych, podzielone były na 3 przedmioty, 

język Polski, matematyka i angielski. Teraz tak w szkole w Grzegorzewie łączny wynik szkoły 

język Polski 64%, matematyka łączny wynik 58% i język angielski łączny wynik 64%.  

Szkła w Bylicach, język Polski 44%, matematyka 36%, angielski 45%.  

W Borysławicach 44%, matematyka 38%, angielski 52%. 
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W Bylicach 67%, matematyka 77%, język angielski 57%.  

Przy średniej krajowej z polskiego 60%, matematyka 57%, z angielskiego 67%.  

W roku sprawozdawczym doposażono placówki w liczne pomoce dydaktyczne, interaktywne 

monitory, szkoły i przedszkola posiadają bogatą bazę pomocy dydaktycznych. Wciąż rozwijająca 

się technika, wprowadzanie reformy oświatowej powodują, że wymaga ona dalszych nakładów i 

systematycznego unowocześniania. Także dziękuję państwu za uwagę i proszę państwa radnych 

o przyjęcie przedstawionej prze zemnie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych na rok 

21, 22.  

Jeżeli są jakieś pytania to.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję, panie kierowniku.  

Jeżeli macie państwo pytania do przedłożonego materiału, bardzo proszę.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Czy ja mogłabym Panie Przewodniczący?  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo proszę pani wójt.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Szanowni Państwo, słuchający uważnie pana kierownika Wiktora na pewno państwo zauważyli, 

że na stronie dwudziestej pierwszej, kiedy słuchaliśmy o o wynikach egzaminów klas ósmych, 

Drodzy Państwo, to zauważmy, że nasze szkoły w gminie na tle powiatów województwa wypadły 

bardzo, bardzo wysoko i np. 60% język Polski, gdzie powiat miał 58, województwo 57, jesteśmy 

na krajowym poziomie bo 60 np. w matematyka i wynik szkoły np. w Grzegorzewie 58, w Bylicach 

69, w Barłogach, co w efekcie, podsumowując daje nam 55 w gminie, w powiecie 51, w 

województwie 55, w kraju 57. Także warto inwestować w nasze, w naszą oświatę. Dodam jeszcze 

język angielski na poziomie kraju 59, my mamy 57 64 i 67 tu akurat może jesteśmy na poziomie 

tak powiatu, ale matematyka, język Polski wypadły rewelacyjnie. Brawo, także cieszymy się 

bardzo, że nasza oświata jest na tak wysokim poziomie a państwu dyrektorom i naszym paniom 



Strona 28 z 61 
 

gratulujemy jeszcze raz bardzo serdecznie. Bardzo nas to cieszy. Cieszymy się bardzo, należy to, 

my to zauważamy i widzimy. Gratulujemy państwu dyrektorom i naszym nauczycielom.  

To tak dziękuję bardzo, że mogłam.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Czy są jeszcze pytania? Pan Radny Janusz Dorabiała.  

Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz 
ochrony środowiska)  

Jeszcze, czyli łączny deficyt, deficyt w oświacie, który gmina sfinansowała z własnych środków 

wyniósł 3 400 000? Tak? Dobrze?  

Wiktor Bloch (Kierownik Zespołu Ekonomiczno-adminstracyjnego Szkół)  

10 000 000 poszło łącznie, a wszystkie wydatki 6 603 400 w sumie tak.  

Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz 
ochrony środowiska)  

Czy 4 400 000?  

Wiktor Bloch (Kierownik Zespołu Ekonomiczno-adminstracyjnego Szkół)  

3 400 000.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo proszę kto z państwa jeszcze pragnie zabrać głos?  

Nie widzę. 

Szanowni Państwo dziękuję panu kierownikowi i proszę państwa radnych o dokonanie aktu 

głosowania w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji zadań oświatowych za miniony rok 

szkolny, bardzo proszę.  

Dziękuję, na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że informacja o stanie 

realizacji zadań oświatowych za rok szkolny w 2021-2022 w tym o wynikach egzaminu 

ósmoklasisty została przez Radę Gminy przyjęta jednomyślnie 11 głosami za, bardzo dziękuję 
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państwu radnym.  

Państwo radni Szanowni Państwo, realizując porządek obrad sesji, przedstawię w tym momencie 

informację o złożonych oświadczeniach majątkowych za 2021 rok.  

Realizując przepisy art. 24 H ust. 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 

Dz.U. 2022 roku poz. 559 z późn. zm. nakładającego na podmiot dokonujący analizy oświadczeń 

majątkowych, a więc i na przewodniczącego rady obowiązek przedstawienia Radzie Gminy 

informacji o osobach i terminach złożenia oświadczeń majątkowych stwierdzonych w 

oświadczeniach nieprawidłowościach i działaniach podjętych w celu ich usunięcia.  

Niniejszym uprzejmie informuję, co następuję, wszyscy radni Rady Gminy Grzegorzew to jest 

radna pani Monika Borowska, radny pan Sławomir Czapowski, radny pan Janusz Dorabiała, radny 

pan Krzysztof Durkiewicz, radny pan Karol Dzierbicki, radna pani Izabela Kacperska, radny pan 

Rafał Kotkowski, radny pan Marek Lewandowski, radny pan Łukasz Łuczyński, radny pan 

Zbigniew Molicki, radna pani Anna Perkowicz, radny pan Janusz Sanigórski, radny pan Andrzej 

Sikorski, oraz radny pan Michał Sucina oświadczenia majątkowe wg stanu na dzień 31 grudnia 

2021 roku w złożyli w terminie. Termin ten upływał 30 kwietnia 2022 roku.  

Wszyscy radni Rady Gminy oświadczenia majątkowe złożyli w 2 egzemplarzach wraz z kopiami 

zeznań o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym 2021 w przypadku radnych 

składających zeznania roczne. Realizując obowiązek nałożony art. 24 H ustęp szósty u.s.g. po 1 

egzemplarzu złożonych przez państwa radnych oświadczeń majątkowych przekazałem do Urzędu 

skarbowego w Kole, jeżeli chodzi o analizę oświadczeń majątkowych dokonywaną przez urząd 

skarbowy, uprzejmie informuję, że naczelnik urzędu skarbowego w Kole pismem, z dnia 24 

października 2022 roku poinformował, że Urząd skarbowy w Kole przeanalizował oświadczenia 

majątkowe za rok 2021 przekazane przez przewodniczącego Rady Gminy Grzegorzew w ilości 14 

sztuk, wójta gminy Grzegorzew w ilości 8 sztuk, wojewodę Wielkopolskiego ilości 2 sztuk. W 

wyniku analizy danych zawartych w oświadczeniach majątkowych urząd skarbowy stwierdził 

następujące nieprawidłowości.  

Podanie adresu niezgodnego z adresem zamieszkania wskazanym w zeznaniu rocznym, nie 

załączenie kopii zeznania rocznego, wskazanie przychodów zamiast dochodów, niewykazanie 

wszystkich dochodów, niewykazanie przychodu i dochodu z gospodarstwa rolnego.  

Dziękuję państwu radnym za terminowe złożenie oświadczeń majątkowych. Wskazuję na 
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konieczność starannego wypełniania oświadczeń majątkowych celem uniknięcia stwierdzonych 

nieprawidłowości i braków na przyszłość. Dziękuję państwu radnym. Dziękuję państwu. Ogłaszam 

20 minut przerwy.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Witam wszystkich państwa po przerwie.  

Państwo radni, Szanowni Państwo, kontynuującą obrady Pkt 9 dzisiejszej sesji dotyczy podjęcia 

uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu gminy na 2022 rok.  

Uprzejmie proszę o zabranie głosu panią skarbnik gminy Renatę Dopierałę i przedstawienie 

proponowanych do wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na bieżący rok. Bardzo proszę, 

pani skarbnik oddaje głos.  

Renata Dopierała (Skarbnik Gminy)  

Pani przewodniczący, państwo radni, pani wójt Szanowni Państwo w proponowanych zmianach 

znajduje się zwiększenie dochodów o 1 737 046 zł. 96 gr. Dochody bieżące o tę samą kwotę 1 

737 046 zł. 96 gr. Dostosowano plan do planowanych wpływów także wpływów podatkowych. 

Zwiększono wpływy z opłaty za zezwolenia alkoholowe w obrocie hurtowym i wpływy realizowane 

przez gminę. W łącznej kwocie 31 527 14 to ma bezpośrednie przełożenie na zwiększenie 

wydatków i w późniejszym punkcie przebiegu państwa obrad będzie też, będą też proponowane 

zmiany preliminarz przeciwdziałania alkoholizmowi i zwalczania narkomanii.  

Zwiększeniu uległy środki z funduszu przeciwdziałania covid o 1 660 000 i 2 gr i świadczenia 

wychowawcze o kwotę 6019 zł 80 gr. Wydatki ogółem zostały zwiększone o 1 737 46 zł 96 gr, 

zmniejszono wydatki majątkowe o kwotę 12 731 26 gr.  

Wydatki bieżące zostały zwiększone o 1 749 778 zł. 22 gr. Zmiany dotyczą zakresu dróg i tu 

zmniejszenie w związku z zakończeniem zadania przebudowa drogi gminnej Grzegorzew, 

Ponętów Dolny o kwotę tak jak już wspominałam 23 931 26 zł. Zwiększeniu uległy zadanie 

modernizacja budynku przy placu Tysiąclecia państwa polskiego 6 o kwotę 5000 i w Ochotniczych 

strażach Pożarnych zakup i montaż klimatyzacji jest to częściowe finansowanie zadania.  

W przedszkolach zwiększono dotację dla gminy Osiek 2 600 i dla Urzędu Miasta Koło 25 831 i 99 

gr.  
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Jak już wcześniej wspomniałam zmiany dotyczyć będą również preliminarza przeciwdziałania 

alkoholizmowi tu jest zwiększenie 31 527 i 14 gr. Zwiększeniu uległy zakupy w dowozach 5000. 

Wprowadzono dodatki węglowe oraz dodatki dla gospodarstw domowych z tytułu 

wykorzystywania niektórych źródeł ciepła, to jest pellet, gaz, olej, drewno kawałkowe wraz z 

obsługą zadania w kwocie 1 660 000 i 2 gr. Zwiększeniu uległy świadczenia wychowawcze o 

kwotę 6019 zł 80 gr w tym również obsługa zadania. W pozostałej działalności w dziale kultura i 

ochrona dziedzictwa Narodowego zwiększono zakupy i usługi w łącznej kwocie 13 799 i 27 gr. W 

obiektach sportowych zwiększono usługi remontowe o kwotę 5000 zł na zadanie realizowane w 

budynku w Barłogach.  

Wydatki związane z realizacją zadań w drodze umów i porozumień między jednostkami 

zwiększyły się do kwoty 563 509 i 99. Zadania majątkowe jak już wspomniałam, przy przy 

zmianach przy wydatkach przebudowa drogi gminnej Grzegorzew, Ponętów Dolny zmniejszeniu o 

23 931 26 zł, modernizacja budynku, zwiększenie 5000, zakup i montaż klimatyzacji 6200.  

I w załączniku w dotacjach zwiększeniu uległy w rozdziale przedszkola dotacje dla gminy Osiek i 

dotacje dla Urzędu Miasta Koło.  

Zmianie uległy załącznik nr 1, załącznik nr 2, załącznik nr 1 dochody budżetu, załącznik 2 wydatki 

budżetu, załącznik nr 2a wydatki inwestycyjne i majątkowe oraz załącznik nr 5 udzielone dotacje. 

Szanowni Państwo radni proszę o przyjęcie uchwały przeze mnie przedstawionej.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję, pani skarbnik.  

Bardzo proszę, otwieram dyskusję, czy są pytania?  

Pan Radny Rafał Kotkowski. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Do mikrofonu panie radny bym prosił. 

Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)  

Chodzi mi o kwotę 6200 na klimatyzację, w takim budynku to?  
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Renata Dopierała (Skarbnik Gminy)  

Będzie to przy OSP Grzegorzew jest to zadanie w ramach ustawy przeciwpożarowej, tak tu 

musimy zabezpieczyć samochody, więc.  

Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)  

Dobrze, dobrze tylko nie zrozumieliśmy.  

Renata Dopierała (Skarbnik Gminy)  

To jest częściowa tak, dziękuje pani wójt. Tu jest częściowa odpłatność resztę ponosi Ochotnicza 

straż pożarna w Grzegorzewie, więc tutaj. 

Andrzej Sikorski (Przewodniczący komisji rewizyjnej)  

Po milionie co sesja? 

Renata Dopierała (Skarbnik Gminy)  

Chciałabym.  

Andrzej Sikorski (Przewodniczący komisji rewizyjnej)  

Się pytam po 1 000 000 co sesja? 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo proszę czy są jeszcze pytania? 

Nie widzę.  

Zatem poddaje projekt uchwały pod głosowanie, bardzo proszę państwa radnych o oddanie głosu.  

Dziękuję.  

Na podstawie głosowania stwierdzam, że Rada Gminy Grzegorzew, jednomyślnie 12 głosami za 

podjęła uchwałę nr 49/312/2022, na podstawie której zostają wprowadzone zmiany do uchwały 

budżetowej na 2022 rok.  

Państwo radni, Szanowni Państwo przystępujemy do dyskusji nad projektem uchwały zmieniającej 

wieloletnią prognozę finansową gminy Grzegorzew na lata 2022-2032.  
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Również w tym przypadku uprzejmie proszę o zabranie głosu panią skarbnik, bardzo proszę.  

Renata Dopierała (Skarbnik Gminy)  

Panie Przewodniczący, państwo radni, pani wójt Szanowni Państwo w zmianach do wieloletniej 

prognozy finansowej gminy Grzegorzew na lata 2022-2032 proponujemy zmiany, które są 

podyktowane uaktualnieniem danych wprowadzonymi zmianami do budżetu na rok 2022 zmianą 

w dochodach w wydatkach.  

Zwiększeniu uległy, w roku 2022 zwiększeniu uległy dochody ogółem o kwotę 2 150 38 i 43 gr, 

dochody bieżące w tej samej kwocie dochodu z tytułu dotacji i środków przeznaczonych na cele 

bieżące o kwotę 2 108 58 i 9 gr wydatki ogółem o kwotę 2 150 38 i 43 wydatki bieżące o kwotę 2 

162 769 i 69 gr. Wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane o kwotę 88 617 75, 

zmniejszeniu zaś uległy wydatki majątkowe o kwotę 12 731 i 26 gr jak również inwestycje i zakupy 

inwestycyjne o tę samą kwotę. Zmniejszeniu uległa relacja zrównoważenia wydatków bieżących, o 

której mowa w art. 242. Zmianie uległy wskaźniki w latach 2022-2025 oraz 2027 do 2029 roku.  

Relacja jak również wskaźniki wynikające z art. 243 zostały zachowane. Szanowni Państwo, 

uprzejmie proszę o przyjęcie uchwały.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję, pani skarbnik.  

Czy na temat projektu bardzo proszę są pytania?  

Nie widzę.  

Zatem poddaje projekt uchwały pod głosowanie, uprzejmie proszę państwa radnych o dokonanie 

aktu głosowania.  

Dziękuję bardzo.  

Na podstawie przeprowadzanego głosowania stwierdzam, że uchwała nr 49/313/2022 zmieniająca 

wieloletnią prognozę finansową gminy Grzegorzew na lata 2022-2032 dostała przez Radę Gminy 

Grzegorzew podjęta 12 głosami za. Dziękuję bardzo państwu radnym.  

Szanowni Państwo zasadniczym celem odbywania dzisiejszej sesji jest uchwalenie stawek 

podatków i opłat lokalnych, jakie obowiązywały będą na terenie gminy Grzegorzew w 2023 roku.  
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W projekty uchwał w tej sprawie zostaliście państwo radni zaopatrzeni na temat stawek 

podatkowych na rok przyszły, a więc ceny żyta, która stanowiła będzie podstawę do wymiaru 

podatku rolnego, stawek podatku od nieruchomości, stawek podatku od środków transportowych, 

jakie obowiązywały będą w 2023 roku. Dyskutowaliśmy bardzo szeroko na specjalnie w tym celu 

odbytym posiedzeniu wspólnym komisji rady, które odbyło się 27 października.  

Wypracowaliśmy decyzję o podwyższeniu stawek podatkowych o wskaźnik wzrostu wynikający w 

rozporządzenia ministra finansów oraz prezesa Głównego Urzędu Statystycznego za wyjątkiem 

podatku od nieruchomości od działalności gospodarczej oraz podatku od środków transportowych.  

Stawki w tych 2 grupach podatkowych proponujemy pozostawić na dotychczasowym poziomie. 

Stanowisko nasze w tym względzie przedstawiła pani wójt w swoim wystąpieniu.  

Szanowni Państwo, przechodzimy do dyskusji nad projektami uchwał podatkowych. Zgodnie z 

porządkiem obrad sesji przystępujemy do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie ustalenia 

stawek podatku od nieruchomości na 2023 rok.  

Pozwólcie państwo, że zanim przystąpimy do dyskusji nad projektem uchwały, przedstawię 

proponowane wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2023 rok.  

Szanowni Państwo.  

§ 1 ustala się na 2023 rok następujące stawki podatku od nieruchomości obowiązujące na terenie 

gminy Grzegorzew,  

pkt 1 od gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków 94 gr od 1 m² powierzchni.  

Pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi jezior i 

zbiorników sztucznych 5 zł 79 gr od 1 ha powierzchni.  

Pozostałych w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego 

przez organizację pożytku publicznego 36 gr od 1 m² powierzchni.  

Niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 9 

października 2015 roku o rewitalizacji i położonych na terenach, dla których miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową 

usługową albo zabudowę o przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje 

zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 
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4 lat, a w tym czasie nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego stawka 3 

zł 81 gr od 1 m² powierzchni.  

Od budynków lub ich części.  

Mieszkalnych 88 gr od 1 m² kwadratowego powierzchni użytkowej.  

Związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich 

części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej 21 zł od 1 m² powierzchni użytkowej.  

Zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem 

siewnym 13 zł 47 gr od 1 m² powierzchni użytkowej.  

Związanych z udzieleniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności 

leczniczej zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń 5 zł 87 gr od 1 m² powierzchni 

użytkowej.  

Pozostałych w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego 

przez organizacje pożytku publicznego 6 zł 82 gr od 1 m² powierzchni użytkowej.  

Od budowli 2% wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 i ustęp od 3 do 7.  

Wykonanie uchwały powierza się wójtowi gminy Grzegorzew.  

Uchwała podlega ogłoszeniu w Dzienniku urzędowym województwa Wielkopolskiego i wchodzi w 

życie z dniem 1 stycznia 2023 roku.  

Bardzo proszę Szanowni Państwo, otwieram dyskusję nad projektem uchwały. Kto z państwa 

pragnie zabrać głos? Bardzo proszę.  

Bardzo proszę pan wiceprzewodniczący Marek Lewandowski.  

Marek Lewandowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Szanowni panowie przewodniczący szanowna pani wójt, Szanowni Radni, szanowne koleżanki i 

koledzy radni. Ach te podatki, kto je lubi płacić?  

Ale mówiąc poważnie to tak, jestem, byłem zwolennikiem, żeby podatki są niestety nieuniknione, 

jeżeli są też budżet, składa się z przychodów i wydatków. Zawsze wiemy, że tych wydatków jest 

więcej jak przychodów.  

Gdybyśmy mieli to bilansować, byśmy musieli tu podejmować bardzo trudne decyzje, ale jestem 
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zdania, że trzeba je podejmować w miarę racjonalnie i na bieżąco. I dlatego zgadzamy się tu ze 

stawkami, które zostały przedstawione przez pana przewodniczącego, bo jak pamiętam rozmowę 

z panią wójt na poprzednim posiedzeniu roboczym, zapowiedziałem tam i to samo, co powiedziała 

pani w sprawozdaniu swoim, jeżeli podnosimy podatki na bieżąco, czyli po prostu jak to się mówi 

te podwyżki, że tak powiem kolokwialnie nieuniknione. Na pewno jest to sładniej zrozumieć 

mieszkańcom i mówiąc tak nieładnie przetrawić, jeżeli byśmy wstrzymali a już był czas taki, że 

parę lat żeśmy nie podnosili tych podatków, no i później trzeba było troszkę więcej podnieść i od 

razu była po prostu no, no, że tak bowiem krzywda co niektórym mieszkańcom, wiec tu jestem w 

pełni zgadzam się z panią wójt, że należy je podnosić systematycznie, żeby one tak ja mówię były 

sładniej do przetrawienia dla mieszkańców, czyli dla tych, którzy je płacą.  

Pomijając, to, że tych postulatów zazwyczaj po wyborach samorządowych tych postulatów 

niestety jest sporo w trakcie kadencji również ale, ale najwięcej jest po wyborach. I teraz tak 

trzeba równoważyć. Wiemy, że na 2023 rok tych inwestycji zaplanowanych jest naprawdę sporo i 

teraz trzeba będzie jak to się mówi dokończyć, dokończyć zaczęte inwestycje i myśleć o 

kolejnych.  

Powiem tak.  

Nie powiem jeszcze, żebyście państwo mnie źle nie zrozumieli. Najpierw trzeba ten zobaczyć 

projekt budżetu, tak jak powiedziałem, trzeba wykonać zadania, które były zaplanowane na 2023 

rok i myśleć, co dalej. I nie chcę tu przedłużać, ale chcę powiedzieć, tak zgadzam się jeszcze raz 

w 100% z panem przewodniczącym i z panią wójt, że róbmy to racjonalnie i na bieżąco, żebyśmy 

no wiemy, że te dochody tam będą minimalnie wyższe. Tutaj bym musiał panią Renatkę spytać, 

ale to może przy projekcie budżetu nam to powiedzmy przedstawi i po prostu życzmy sobie tego, 

żebyśmy wspólnie mogli wiązać przychody z wydatkami i były one racjonalne w przyszłości. 

Dziękuję bardzo.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo dziękuję panie Marku.  

Czy jeszcze ktoś z państwa pragnie zabrać głos? Bardzo proszę.  

Bardzo proszę pani wójt.  
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Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Chciałam dodać Szanowni Państwo, że dochody z podjętych przez wysoką radę uchwał będą 

skutkowały kwotą 140 000 zł.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Plus, na plus.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Na plus, ale też należy pamiętać, o czym wspominałam w informacji o mojej pracy, że już mamy 

ponad 40 000 ulg z tytułu zamontowanych przez naszych rolników, paneli fotowoltaicznych, czyli 

de facto będzie to mniejsza kwota panie Przewodniczący.  

Marek Lewandowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Te ulgi mamy zwrot jakiś?  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Nie, nie mamy, nie mamy w subwencji. Trudno powiedzieć, bo to subwencja wyrównawcza 

zwrócona de facto pokrywa to wiecie państwo. Nie mamy subwencji, udzielamy ulgi w podatku 

rolnym dla naszych rolników.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję pani wójt.  

Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)  

Tutaj również powinniśmy podkreślić, że stawka podatku jest tylko podniesiona o wartość inflacji, 

za pierwsze półrocze oczywiście.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Szanowni Państwo, zatem przystępujemy do głosowania. Bardzo proszę państwa radnych o 

oddanie głosu.  
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Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Nawet poniżej inflacji, mamy 11% a inflacja... 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Mamy 11,8.  

Dziękuję. Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała nr 49/314/2022 w 

sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2023 rok została przez radę 

gminy podjęta 12 głosami za. Dziękuję.  

Szanowni Państwo, zanim przejdziemy do dyskusji nad kolejnym projektem uchwały pragnę 

poinformować, że w roku przyszłym obowiązywały będą takie jak obecnie zwolnienia w podatku 

od nieruchomości określone w uchwale nr 14/83/2019 Rady Gminy Grzegorzew z dnia 16 

listopada 2019 roku. Zgodnie z wyżej wskazaną uchwałą z podatku od nieruchomości zwolnione 

są grunty, budynki lub ich części niestanowiące własności gminy, a zajęte na potrzeby 

prowadzenia działalności kulturalnej i sportowej, działalności w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej oraz pomocy społecznej za wyjątkiem budynków i gruntów zajętych na 

prowadzenie działalności gospodarczej.  

Grunty, budynki i budowle służące do odprowadzania i oczyszczania ścieków oraz zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę.  

Nową uchwałę w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości zobowiązani będziemy podjąć w 

sytuacji, gdy zmieniać będziemy zakres przysługujących zwolnień, ponieważ tego nie 

proponujemy obowiązuje dotychczasowa uchwała.  

Państwo radni, Szanowni Państwo, następny z przedłożonych pod obrady dzisiejszej sesji 

projektów uchwał dotyczy podjęcia uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od środków 

transportowych na 2023 rok. Przedłożony pod obrady wysokiej rady projekt uchwały zgodnie z 

decyzją państwa radnych jak wcześniej informowałem przewiduje utrzymanie stawek podatku od 

środków transportowych na aktualnie obowiązującym poziomie. Szanowni Państwo, czy na temat 

omawianego projektu ktoś z państwa pragnie zabrać głos? Bardzo proszę.  

Nie widzę. Poddaje projekt uchwały pod głosowanie, bardzo proszę państwa radnych o oddanie 

głosu.  
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Dziękuję.  

Na podstawie przeprowadzanego głosowania stwierdzam, że Rada Gminy Grzegorzew 12 

głosami za jednomyślnie podjęła uchwałę nr 49/315/2022 w sprawie ustalenia stawek podatku od 

środków transportowych na 2023 rok.  

Państwo radni, Szanowni Państwo przystępujemy do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie 

opłaty targowej.  

W projekt uchwały w powyższej sprawie dostaliście państwo razi zaopatrzeni. Uprzejmie 

informuję, że projekt uchwały przewiduje utrzymanie stawek opłaty targowej na aktualnie 

obowiązującym poziomie, które wynoszą, przy sprzedaży z ręki, kosza, skrzynki wózka ręcznego, 

3 zł.  

Przy sprzedaży towarów z ławy, namiotu, samochodu, opłata targowa wynosi 3 zł za każdy 

rozpoczęty metr szerokości zajmowanego stanowiska handlowego. Bardzo proszę otwieram 

dyskusję, jeżeli macie państwo pytania do projektu uchwały.  

Nie widzę, zatem przystępujemy do głosowania, Szanowni Państwo, uprzejmie informuję, że na 

podstawie art. 25a u.s.g. w głosowaniu nad uchwałą wyłączony jest radny Andrzej Sikorski, który 

pełni funkcję sołtysa Borysławia Zamkowych, a więc jest wskazany na inkasenta opłaty targowej 

na terenie swojej miejscowości. Bardzo proszę państwa radnych o oddanie głosu. 

Dziękuję.  

Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że Rada Gminy 11 głosami za podjęła 

uchwałę nr 49/316/2022 w sprawie opłaty targowej na 2023 rok. Dziękuję państwu radnym.  

Punkt 14 porządku obrad dzisiejszej sesji dotyczy podjęcia uchwały zmieniającej preliminarz 

wydatków na realizację programu profilaktyki, rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 

przeciwdziałania narkomanii w gminie Grzegorzew na 2022 rok. W projekt uchwały w powyższej 

sprawie zostaliście państwo radni zaopatrzeni. Uprzejmie informuję, że proponowany projekt 

uchwały został przygotowany na podstawie wniosku gminnej komisji rozwiązywania problemów 

alkoholowych w Grzegorzewie o zmianę preliminarza wydatków w kserokopię, którego zostaliście 

również państwo zaopatrzeni. Otwieram dyskusję nad przedmiotowym projektem uchwały bardzo 

proszę czy ktoś z państwa chcę zabrać głos? 

Nie widzę. Zatem poddaje projekt uchwały pod głosowanie, bardzo proszę państwa radnych o 
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dokonanie aktu głosowania.  

Dziękuję bardzo.  

Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała nr 49/317/2022 w sprawie 

uchwalenia zmian do preliminarza wydatków na realizację programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii w gminie Grzegorzew na 2022 rok 

została przez radę gminy Grzegorzew podjęta 12 głosami za.  

Państwo radni, Szanowni Państwo przedmiotem obrad w punkcie piętnastym sesji jest przyjęcie 

programu współpracy gminy Grzegorzew z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2023 rok.  

Projekt programu został poddany konsultacjom z organizacjami pozarządowymi działającymi na 

terenie gminy. Uwagi do projektu programu nie wpłynęły.  

Bardzo proszę o zabranie głosu panią skarbnik gminy Renatę Dopierałę i przedstawienie 

najistotniejszych elementów projektu programu. Bardzo proszę pani skarbnik.  

Renata Dopierała (Skarbnik Gminy)  

Panie przewodniczący, państwo radni, pani wójt, Szanowni Państwo.  

Jeśli chodzi o program współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2023 rok, pragnę przypomnieć państwu, że 

gmina Grzegorzew wspiera organizacje pozarządowe w zakresie kultury fizycznej i sportu, w 

zakresie pomocy społecznej, tu mamy zadania w zakresie dożywiania w zakresie kultury, sztuki i 

ochrony dóbr kultury i dziedzictwa Narodowego. Przeciwdziałania uzależnieniom i patologiom 

społecznym. Na 2023 rok w zakresie wspieranie upowszechniania kultury fizycznej i sportu zostały 

w programie oczywiście bo będę odnosić się teraz tylko wyłącznie do programu, została wpisana 

kwota 92 900 i tak kwota również w roku 2022 jest do realizacji, ta sama.  

W zakresie pomocy społecznej również 5000, tak jak w tym roku. W zakresie kultury, sztuki, 

ochrony dóbr kultury i dziedzictwa Narodowego również 3000, tak jak w tym roku. Natomiast, 

jeżeli chodzi o przeciwdziałaniu uzależnieniom i patologiom społecznym, tutaj jest wpisane 10 

000, w związku z realizacją wypoczynku w następnym roku. W tym roku nie był, było 

zaplanowane, niestety nie zostało zrealizowane, środki zostały przesunięta na inne zadania 

oczywiście związane z realizacją preliminarza przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii.  
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Łącznie w programie przeznaczono środki finansowe w kwocie 110 900 zł. Wysokość środków 

przeznaczonych na realizację zadań poszczególnych, oczywiście może ulec zmianie. W związku z 

podjęciem uchwały budżetowej na 2023 rok. Natomiast w programie zostały wpisane te wielkości, 

o których państwo teraz powiedziałam. Bardzo proszę o przyjęcie programu współpracy gminy 

Grzegorzew z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2023 rok.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję pani skarbnik. Szanowni Państwo, otwieram dyskusję, bardzo proszę.  

Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Ja poproszę o głos, bo na ostatnim posiedzeniu komisji żeśmy rozmawiali na ten temat, ponieważ 

no środki, które zostały, zostały zaplanowane, bo wiadomo, że zaplanowane, jeżeli chodzi o 

wydatki, na 2023 no niestety musimy uwzględnić kochani inflację, bo ja wiem w tej chwili, jakie są 

koszty utrzymania bieżące klubów sportowych no i innych stowarzyszeń i mam nadzieję, że to co 

żeśmy wcześniej ustalili, że w perspektywie powiedzmy czasu no krótkiego czasu czy pierwszego 

kwartału czy w innym terminie o minimum to 11% no chyba zwiększymy środki na utrzymanie 

właśnie klubów sportowych i innych stowarzyszeń, Inflacja wiadomo 17,5%, a my tutaj bazujemy 

na tych starych kwotach, dziękuję bardzo.  

Renata Dopierała (Skarbnik Gminy)  

Ten oczywiście myślę, że przy projekcie budżetu no trudno jest mi teraz powiedzieć, jak to będzie 

jakie wielkości zostaną przyjęte, natomiast po wypracowaniu wolnych środków wtedy będzie 

można te środki zwiększyć.  

Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Rozumiem. Dziękuję satysfakcjonuje mnie ta odpowiedz.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo dziękuję, czy są jeszcze pytania?  

Nie widzę zatem przystępujemy do głosowania, proszę państwa radnych o dokonanie aktu 

głosowania.  
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Dziękuję bardzo, na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała nr 

49/318/2022 została podjęta 12 głosami za, tym samym Rada Gminy przyjęła program współpracy 

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2023 rok.  

Dziękuję bardzo.  

Państwo radni, Szanowni Państwo, blok tematyczny uchwał, począwszy, od pkt, 16 pkt 19 

dzisiejszej sesji stanowią projekty uchwał dotyczące problematyki oświatowej.  

I tak realizując porządek sesji, uprzejmie informuję, że przedmiotem, obrad pkt 16 sesji jest projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę nr 19 /118/2020 rady gminy Grzegorzew z dnia 26 maja 2020 roku 

w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórym 

nauczycielom, zniżek godzin dla dyrektorów szkół i innych nauczycieli, którym powierzono funkcje 

kierownicze, oraz wymiaru godzin zajęć nauczycieli prowadzących zajęcia z przedmiotów o 

różnym wymiarze godzin zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, dla których 

organem prowadzącym jest gmina Grzegorzew.  

Czy macie państwo radni pytania? Bardzo proszę.  

Nie widzę, zatem bardzo proszę państwa radnych o oddanie głosów w powyższym temacie.  

Dziękuję bardzo, na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała nr 

49/319/2022 została przez Radę Gminy Grzegorzew podjęta 12 głosami za.  

Szanowni Państwo, przedmiotem obrad pkt 17 sesji jest projekt uchwały w sprawie ustalenia 

regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania dodatków do 

wynagrodzenia zasadniczego.  

Szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i 

godziny doraźnych zastępstw dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 

prowadzonych przez gminy Grzegorzew.  

Jak informowałem w projekt uchwały w powyższej sprawie zostaliście państwo radni zaopatrzeni, 

biorąc pod uwagę powyższe otwieram dyskusję, bardzo proszę, jeżeli są pytania.  

Jeżeli nie ma poddaje projekt uchwały pod głosowanie, uprzejmie proszę państwa radnych o 

dokonanie aktu głosowania.  
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Bardzo dziękuję, na podstawie głosowania stwierdzam, że uchwała nr 49/322/2022 została przez 

Radę Gminy Grzegorzew podjęta jednomyślnie 12 głosami za, tym samym Rada Gminy ustaliła 

regulamin określający wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania dodatków do 

wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za 

godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw dla nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach i placówkach prowadzonych przez gminę Grzegorzew.  

Szanowni Państwo, kontynuując obrady przechodzimy do dyskusji nad projektem uchwały, który 

dotyczy określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów 

objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym 

kończą 6 lat w przedszkolu publicznym i oddziałach przedszkolnych, dla których organem 

prowadzącym jest gmina Grzegorzew.  

Szanowni Państwo, w przedszkolu i oddziałach przedszkolnych prowadzonych przez gminę 

Grzegorzew zgodnie z obowiązującymi przepisami zapewnione jest bezpłatne nauczanie i opieka 

nad dziećmi w wymiarze 5 godzin dziennie. Odpłatny jest czas przekraczający 5 godzin.  

Projekt uchwały zakłada ustalenie opłaty za każdą ponadwymiarową, godzinę pobytu dziecka w 

przedszkolu w wysokości 1 zł 14 gr, dotychczas wynosiła ta kwota 1 zł za każdą godzinę. Bardzo 

proszę otwieram dyskusję, jeżeli ktoś z państwa pragnie zabrać głos w tym temacie.  

Nie widzę.  

Zatem przystępujemy do głosowania, bardzo proszę państwa radnych o oddanie głosu.  

Bardzo dziękuję. Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że Rada Gminy 

Grzegorzew 12 głosami za to jest jednomyślnie podjęła uchwałę nr 49/321/2022 w sprawie 

określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 

wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 

6 lat w przedszkolu publicznym i oddziałach przedszkolnych, dla których organem prowadzącym 

jest gmina Grzegorzew.  

Pkt 19 sesji został przeznaczony na podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki przebiegu 

pojazdu dla rodzica dowożącego niepełnosprawne dziecko z terenu gminy Grzegorzew do 

ośrodka lub placówki oświatowej.  

Projekt uchwały w powyższej sprawie został państwu radnym przesłany. Otwieram dyskusję, jeżeli 
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są pytania bardzo proszę. Nie widzę zatem przystępujemy do głosowania, proszę państwa 

radnych, o oddanie głosu.  

Bardzo dziękuję. Na podstawie przeprowadzonego głosowania, stwierdzam, że uchwała nr 

49/322/2022 w sprawie określenia stawki przebiegu pojazdu dla rodzica dowożącego 

niepełnosprawne dziecko z terenu gminy Grzegorzew do ośrodka lub placówki oświatowej została 

przez radnych gminy Grzegorzew podjęta 12 głosami za.  

Państwo radni, Szanowni Państwo przedmiotem kolejnego punktu sesji jest wniosek nadleśnictwa 

Koło, które wystąpiło do naszego samorządu z wnioskiem o zaopiniowanie lasów ochronnych 

położonych na terenie naszej gminy, są to obszary leśne położone w obrębie sołectwa 

Ladorudzek.  

Nadleśnictwo Koło wnosi o uznanie za ochronne lasów o łącznej powierzchni 123,21 ha, które 

pełnią funkcję, po pierwsze lasów wodochronnych jest to 109,15 ha.  

I drugie pozostały obszar, to lasy będące ostoją zwierząt podlegających ochronie gatunkowej.  

Biorąc pod uwagę powyższe proponuje się pozytywne zaopiniowanie przedłożonego projektu 

lasów ochronnych leżących w granicach administracyjnych naszej gminy.  

W projekt uchwały w powyższej sprawie wraz z kopią wniosku nadleśnictwa zostaliście państwo 

zaopatrzeni. Bardzo proszę, jeżeli są pytania?  

Andrzej Sikorski (Przewodniczący komisji rewizyjnej)  

Ja mam pytanie. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo proszę Pan Radny Andrzej Sikorski.  

Andrzej Sikorski (Przewodniczący komisji rewizyjnej)  

Bo to chyba jest tak troszeczkę taka trochę wiekopomna chwila w naszej gminie, bo to chyba 

będzie pierwszy taki obszar pod ochroną, taki ochronny, gdzie będziemy mogli sobie zaznaczyć w 

naszej gminie, że to są obszary chronione.  

Prawda, czyli dla tej pory nie było, wchodzimy do grona gmin, które mają obszary objęte ochroną, 

to taka jest ważna chwila w naszej gminie. Tak jak się uczyło na geografii o różnych miejscach, to 
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teraz będzie można wskazać także tereny w naszej gminie.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo dziękuję, czy są jeszcze pytania? 

Nie widzę. 

Zatem proszę państwa radnych o dokonanie aktu głosowania w tym naszym pierwszym 

historycznym głosowaniu Panie Andrzeju.  

Bardzo dziękuję. Na podstawie głosowania stwierdzam, że Rada Gminy Grzegorzew jednomyślnie 

12 głosami za podjęła uchwałę nr 49/333/2022 w sprawie wyrażenia pozytywnej opinii dla projektu 

lasów ochronnych położonych na terenie gminy Grzegorzew będących w zarządzie nadleśnictwa 

Koło. Dziękuję państwu radnym.  

Szanowni Państwo ostatni z projektów uchwał przedkładanych pod obrady dzisiejszej sesji jest 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Ale zgodnie z tym następnym punktem właśnie mamy ten punkt.  

A punkt 22 będzie dotyczył dopiero podjęcie uchwały, także wszystko jest dobrze.  

Także, kontynuując Szanowni Państwo.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Tak, ale w tej chwili jesteśmy, w pkt 21, panie Krzysztofie.  

Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Był przegłosowany, wniosek, wniosek nadleśnictwa był 21.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

No to zaraz, mamy gdzieś tutaj, masz punkt 20?  
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Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Szanowni Państwo wg mojego scenariusza punkt 20 był wnioskiem nadleśnictwa Koło, dokładnie 

pkt 21 jest. 

Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Na zawarcie... 

Krzysztof Wróblewski (Informatyk - Urząd Gminy)  

Punkt 21 był wnioskiem nadleśnictwa bo doszedł punkt wcześniej o wprowadzeniu punktu.  

Trójka doszła. Trójka wprowadzała dodatkowy punkt do porządku obrad, przesunęło się to 

wszystko o 1 punkt od samego początku.  

Więc teraz jest punkt 21 zaopiniowanie nadleśnictwa Koło było przegłosowane, punkt 22 podjęcie 

uchwały zmieniającej. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Panie Krzysztofie, mamy tutaj małą sprzeczność bo pan ma tylko, jeżeli chodzi o punkty 

głosowania, co, do którego punktu, a punkt programu praktycznie się nie zmienił, bo, ale dobrze, 

żeby nie nie robić zamieszania Szanowni Państwo, ja tu sobie to, tak tak w systemie głosowań 

tylko.  

Dobrze Szanowni Państwo, więc zrobimy tak.  

Kolejnym punktem, 22 ostatnim z projektów uchwał przedkładany pod obrady dzisiejszej sesji jest 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego.  

Podjęcie niniejszej uchwały da pani wójt podstawę do zawarcia umowy dofinansowania do 

publicznego transportu zbiorowego realizowanego na terenie gminy do środków funduszu rozwoju 

przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej.  

Czy macie państwo pytania? Bardzo proszę? Bardzo dziękuję, państwu radnym.  

Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Nie było głosowania bo oni zablokowali.  
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Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

A co tu mamy?  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Mówimy o transporcie zbiorowym tak? 

Bardzo proszę otwieram dyskusję, jeżeli nie ma pytań, przystępujemy do głosowania w tym 

temacie.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Nie możemy głosować, panie Krzysztofie.  

Krzysztof Wróblewski (Informatyk - Urząd Gminy)  

Nie możecie Państwo głosować. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dlaczego nie możemy? 

Krzysztof Wróblewski (Informatyk - Urząd Gminy)  

Bo musicie podjąć jedną uchwałę wcześniej.  

Wprowadziliście zmianę na samym początku w punkcie 22, musicie tą uchwałę podjąć i 

przegłosować.  

Dopiero będziecie mogli podejmować uchwałę nr 23  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Nie, nie panie Krzysztofie, mówimy o numeracji głosowania, a nie zawsze pokrywa się to z 

punktami scenariusza.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dobrze, zatem Szanowni Państwo zmieniamy punkt, jeżeli wyszło takie nieporozumienie.  
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Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Czyli uchwałę zmieniającą  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Tak  

Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Do zaciągnięcia kredytu... 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Zaraz chwileczkę, czyli w kolejnym punkcie szanowni Państwo.  

Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Tutaj jest wprowadzony.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Czyli to zostawimy, no nie tak, do końca to wyszło jak powinno wyjść.  

Szanowni Państwo kolejny punkt dotyczy podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę nr 43/277/2022 

Rady Gminy Grzegorzew z dnia 29 marca 2022 roku w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego i spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów oraz wykupu obligacji komunalnych.  

Bardzo proszę, o oddanie głosu w tym temacie.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

To Jest to co była źle data.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo dziękuję. Szanowni Państwo, stwierdzam, że Rada Gminy Grzegorzew podjęła uchwałę nr 

49/325/2022 zmieniająca uchwałę nr 43/277/2022 Rady Gminy Grzegorzew dnia 29 marca 2022 

roku w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego i spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów 

oraz wykupu obligacji komunalnych.  

Szanowni Państwo zmienialiśmy tą uchwałę ponieważ w tamtej uchwale nastąpił zwykły błąd 
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pisarski tylko.  

Szanowni Państwo, więc teraz będzie ostatni z projektów uchwał przedkładany pod obrady 

dzisiejszej sesji jest projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o 

oświadczenie usług w zakresie transportu publiczno, publicznego transportu zbiorowego, podjęcie 

niniejszej uchwały da pani wójt podstawę do zawarcia umowy dofinansowania do publicznego 

transportu zbiorowego realizowanego na terenie gminy ze środków funduszu rozwoju przewozów 

autobusowych o charakterze użyteczności publicznej.  

Czy macie państwo pytania, bardzo proszę? 

Nie widzę. Zatem bardzo proszę państwa, radnych o oddanie głosu.  

Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała 49/334/2022 w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego została przez Radę Gminy Grzegorzew podjęta jednomyślnie to jest 12 głosami za.  

Szanowni Państwo kolejny punkt jest to punkt udzielenia odpowiedzi na interpelację i zapytania 

wniesione przez państwa radnych.  

O ile wiem, nie było żadnych interpelacji i zapytań także przechodzę do dalszego porządku obrad i 

otwieram punkt wolne wnioski i głosy bardzo proszę, kto z państwa chce zabrać głos?  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Ja panie przewodniczący.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo proszę, pani wójt.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Dziękuję bardzo, oczywiście poczekam jeśli ktoś z państwa radnych, to bardzo proszę. Dobrze, 

Drodzy Państwo, jutro u nas będzie bardzo ważne wydarzenie, chciałam poinformować państwa 

radnych i wszystkich państwa, że będziemy gościć jutro z 8 gmin 23 drużyny młodzieżowe dotyczy 

to jednostek Ochotniczych straży Pożarnych z naszej gminy. Jutro 3 drużyny młodzieżowe 

otrzymają promesy, a co za tym idzie, wsparcie finansowe. Jest to jednostka OSP z Borysławice, 

młodzieżowa drużyna pożarnicza, jest to jednostka OSP w Bylicach młodzieżowa drużyna 
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pożarnicza i jest to jednostka OSP w Grzegorzewie młodzieżowe drużyny pożarnicze. 3 

młodzieżowe drużyny jutro wśród 23 z innych gmin otrzymają dofinansowanie z rąk pana ministra 

Zbigniewa Hoffmana, będziemy gościć panią wojewodę,  

pana komendanta głównego, przedstawiciela z komendy głównej Państwowej straży z komendy 

wojewódzkiej, będziemy gościć parlamentarzystów. Mam nadzieję, że pan komendant Gminny 

również zaszczyci nas swoją obecnością, wraz z opiekunem, opiekunami z naszych jednostek. To 

wydarzenie jutro będzie na hali sportowej w naszej gminie zapraszam serdecznie.  

Przed nami narodowe święto niepodległości, tak jak wspominałam w informacji o mojej pracy 

serdecznie zapraszam jeszcze raz drogich państwa radnych, dyrektorów, uczniów i delegacje 

nasza młodzież, nasi uczniowie tutaj zostały przygotowane przez naszą radną panią Monikę 

Borowską i przedstawią montaż słowno muzyczny pt. Nie rzuci ziemi, skąd nasz ród.  

Szanowni Państwo, a o godzinie dwunastej równo z całą polską włączymy się w zaśpiewanie 

hymnu Mazurka Dąbrowskiego i pokażmy, że jesteśmy jedną biało-czerwoną rodziną, zapraszamy 

serdecznie na jedenastego, a jutro też będzie dla nas bardzo ważne wydarzenie. To tyle mojej z 

strony serdecznie dziękuję.  

No na pewno jeszcze nas czekają dwa wydarzenia bardzo ważne inwestycyjne. Zbliżamy się do 

do sfinalizowania tych spraw, nadal jeszcze, nadal jeszcze dokumenty, które są potrzebne do 

oddania obiektu w Grodnej, czyli świetlicy i stacji uzdatniania wody w Grzegorzewie są w trakcie 

procedowania. Troszkę to trwa, ale.  

Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

No właśnie to troszkę trwa bo to jest niecierpliwość wśród mieszkańców, pytają na okrągło, czyli 

tam tylko proceduralne sprawy związane z uzupełnieniem dokumentacji tak?  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Dokumentacja wszystko, Drodzy Państwo, jest okej, tylko czekamy cały czas na przyłącze na 

przyłącze energetyczne i podpisanie umowy na świadczenie usług, boisko też w tym. To trzecia i 

szkoła też w tym czwarta.  

No i jeszcze senior, Drodzy Państwo, który jest już na finale totalnym, także, także naprawdę 

inwestycje zaplanowane w budżecie na ten rok są finalizowane. Także w tym roku jeszcze 
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troszeczkę będziemy mieli do zrobienia.  

Też powinny być przecięte wstęgi.  

Tak mówiłam w informacji o mojej pracy, natomiast w trakcie sesji nie otrzymałam wiadomości.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Będzie dobrze. Będzie dobrze, i na ścieżki w Grzegorzewie też.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

A to dziękuję za informację, i na ścieżki też, ale to już wtedy, kiedy są. Drodzy Państwo, kiedy są 

konkretne kwoty i podpisanie umowy bo do czasu, kiedy nie ma podpisanej umowy to do czasu, 

kiedy trwa jeszcze procedura oceny ofert do tego czasu zawsze wstrzymuje się z informacją o 

tym, czy to są już pewne środki, bo nie wiadomo, czy ktoś się odwoła. Miejmy nadzieję, że nie. 

Dziękuję bardzo, to do zobaczenia.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję bardzo, bardzo proszę.  

Do mikrofonu panie Rafale, do mikrofonu.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Tak, tak, oczywiście, wszystkie państwa podczas ostatniej sesji prośby i informacje zostały 

skrzętnie spisane. Mam tutaj przygotowane odpowiedzi. Tak o tej równiarce tylko tak jak 

wspominaliśmy, podczas sesji, musimy przenieść pieniążki, również jestem przygotowana z 

mapką do dyskusji na temat drogi, Bylice, Borysławice, a jeżeli właśnie to może też odpowiem.  

Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)  

A możne już taki konkretniejszy termin tej równiarki u nas?  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Tego nie odpowiem, bo zabezpieczaliśmy dopiero dzisiaj pieniążki tak, ale pogoda jest 

odpowiednia, więc na pewno Panie Radny, będzie. Warto i chciałam powiedzieć, że państwa 

wnioski złożone podczas ostatniej sesji na temat drogi krajowej nr 92 myśmy wyjaśniali to z 
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zarządcą drogi, więc powiedziano nam, że to wszystko w ramach tego projektu, który był dla 

poprawy bezpieczeństwa i takie były wytyczne i tak zostanie.  

Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Ja mam pytanie, pani wójtowa, czy ruszą jakieś roboty na ulicy wiatracznej?  

Bo tam naprawdę dramat, tragedia jest, tam nie można przejechać, nawet ciągnikami mają 

problem, kto tam jeździ to wie. Wiadomo że firma która podpisała, wstępnie chyba podpisali 

porozumienie z panem jak on tam się nazywa? Z Olszówki, no i te roboty nie idą a tak jak nam 

pani przysłała pismo do wiadomości no to ewentualnie może gmina się tymi sprawami zajmie. 

Bo naprawdę tak nas rolnicy umęczyli i męczą i zapraszam żebyście się przejechali tam to 

zobaczycie.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Kolejny raz Pan Radny, pan wiceprzewodniczący rady o to prosi kolejny raz będziemy monitować i 

tak jak spoglądamy za okno, że pogoda jest dobra to teraz należałoby te drogi naprawiać.  

Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Ja wiem że naprawdę robicie dużo w tym temacie tylko jakie są możliwości, ewentualnie ich 

zmusić do tego.  

Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)  

A czy pani wójt na temat destruktu coś wiadomo, no bo to by rozwiązało u nas sytuację na wielu 

drogach.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Szanowni Państwo, jeśli chodzi o destrukt który jest przy drodze krajowej numer, przy 

autostradzie, to ten materiał to teraz już, nie jestem fachowcem, ale w momencie, kiedy mieliśmy 

odbiór przy ulicy Toruńskiej częściowy odbiór przepustu dużo na ten temat poświęciliśmy rozmów, 

bo byli przedstawiciele, no przedstawiciele firm drogowych, inspektorzy nadzoru, którzy wiedzą o 

tym destrukcie, to teraz to każdy odradza.  

Bo to już jest totalny odpad, więc teraz, żeby nawet, gdyby była decyzja mówiąca o tym, że 
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możemy go wziąć, to on by kosztował nas bardzo drogo, bo trzeba byłoby go, że tak powiem, 

odnowa zmielić skruszyć, dodać specjalnej substancji, która by się nadawała na położenie na 

drogę, czyli czekajmy może no, Drodzy Państwo, o destrukcie w tym roku powiedzmy sobie 

szczerze już niema, że nie ma co, bo nie jest też ku temu odpowiednia już pogoda i temperatura, 

teraz to tylko Szanowni Państwo radni prosiłam panią skarbnik i to zabezpieczyliśmy, bo jeśli 

chodzi o równiarkę, to powiem państwu, że sceptycznie na to patrzę, natomiast w tych miejscach 

po konsultacji z państwem radnymi, tak, ale są miejsca chociażby w Barłogach, gdzie należałoby 

uzupełnić materiały i np. za cmentarzem i np. na tej drodze Brzozowej,  

i Borysławicach.  

Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)  

Ale wiemy co jest z brzozową, nie jest nasza.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

No tak, ale no mówimy o tym od dawna. Uzupełnić jakimś materiałem troszeczkę.  

Pamiętam o przepustkach, pamiętam o tym wszystkim, tak zostało to zlecone. Tak to, co Pan 

Radny Janusz, pamiętamy tu wszystko, Drodzy Państwo, jest spisane tylko uwierzcie nam, że, no 

też, troszkę. 

Andrzej Sikorski (Przewodniczący komisji rewizyjnej)  

Tu węgiel, to jeszcze tamto, siamto, to zwiększyć zatrudnienie, z 20 osób dołożyć.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Moje dziewczyny i moi chłopacy, nasi dzielni, ale jest trudno, staramy się.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Szanowni państwo jeżeli chodzi o tą naprawę dróg, pani wójt, to uzupełnianie gdzieś tych braków 

no czasami gdzieś to się mija z celem, bo gdzieś dowieziemy jakiegoś materiału, pójdzie ta 

równiarka.  

Gdzieś to się nie wiąże jedno z drugim i za miesiąc, dwa robi się to samo.  

Myślę, że trzeba by tu pomyśleć o jakiejś innym sposobie naprawy tych dróg, żeby to troszeczkę 
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dłużej nam posłużyło, no bo faktycznie puszczamy te równiarki, idą te równiarki, gdzieś tam 

brakuje, coś tam dosypią.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Dlatego to, co powiedziałam, równiarka jest bardzo droga, ale efekt finalny jest mierny, bo zbiera 

ten materiał, który jest na drodze, a jak się dowiezie troszeczkę materiału to jest moim zdaniem, 

skromnym zdaniem lepiej, ale to Panie Przewodniczący.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Nie wiem, Szanowni Państwo, czy nie byłoby dobrze, gdzieś pochylić się nad tą sprawą nad tym 

destruktem żeby go zgromadzić i zamiast płacić za tą równiarkę, za te godziny odpuścić sobie tą 

równiarkę, a sprowadzić tego destruktu i gdzieś kawałek po kawałku robić tym destruktem i myślę, 

że w efekcie byłoby chyba lepiej niż.  

Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)  

Ale musimy też pamiętać o tym, że teraz są takie bieżące sprawy, które trzeba uzupełnić np.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Ja rozumiem, panie Rafale.  

Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)  

Przy ulicy leśnej rolnicy już się skarżą, że samochody zaczynają im wjeżdżać w pola, dlatego że 

nie są w stanie przejechać.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Jeżeli są takie przypadki to jak najbardziej ja nie mówię, żeby tam nie pojechała równiarka.  

Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)  

Musimy coś zrobić.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Szanowni Państwo, jeszcze raz powtarzam równiarka nic nie da szkoda pieniędzy. Uzupełnienie 
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materiałem takim, jaki jest od pana tutaj miejscowego, daje w efekcie finalnym lepsze korzyści, bo 

to jest materiał który, który jest przerabiane to samo i musiał by być mistrzem operator, który to 

umie zrobić.  

Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)  

Jeżeli będzie uzupełniany,  

Andrzej Sikorski (Przewodniczący komisji rewizyjnej)  

Bierzemy to  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

To trzeba wałować  

Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)  

Nie upieramy się na równiarkę, byle była droga przejezdna.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Słusznie.  

Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Tak podbudowę zrobili drogi Grzegorzew, Ponętów tą co teraz robiliśmy właśnie te takie cykliczne, 

stopniowe było dowożenie i utwardzenie.  

Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)  

Tylko, że tam panie wiceprzewodniczący, szedł tłuczeń z kolei, no nie?  

I to był taki tłuczeń dobrej jakość.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Jesteśmy jeszcze na wizji.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo proszę Pan Radny Krzysztof Durkiewicz.  
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Krzysztof Durkiewicz (Przewodniczący komisji skarg, wniosków i petycji)  

Nie było interpelacji to na wnioski się załapie, chciałem dopytać, jak wygląda sprawa montaż lamp 

w Zabłociu? Wniosek zgłoszony 4 lata temu, o tą krzyżówkę chodzi. Czy są jakieś możliwości w 

tym roku?  

Kadencja się kończy, ciemno nadal tam jest.  

Mam drugą sprawę jest osoba, która ma dwójkę dzieci, to są bliźniacy ma orzeczenie i dowozi te 

dzieci codziennie do specjalnego przedszkola do Koła własnym samochodem, musi jechać, wrócić 

i jechać i wrócić, na ósmą i później na piętnastą.  

Czy jest możliwość skorzystania z finansowania, żeby tej osobie, bo chyba, żeby te dzieci dowozić 

naszym samochodem to jest chyba niemożliwe, bo ta osoba już wozi. Czy by mogła skorzystać z 

jakiegoś wniosku i skorzystać z dofinansowania takiego. To chodzi o mieszkankę Zabłocia to są 

bliźniacy i orzeczenie posiada już ta osoba.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Ad vocem, mogę? Panie radny, dzisiaj podejmowaliśmy państwo uchwałę o dofinansowaniu 

rodzicom dowożącym dzieci, jeżeli te dzieci nie mieszczą się w naszym samochodzie, to są 3 

formy. Albo rodzic dowozi sam za odpłatnością, albo mamy podpisaną umowę ze specjalnym 

ośrodkiem szkolno-wychowawczym, gdzie płacimy też pieniądze. Nie wiem, dokąd dzieci są 

dowożone, albo tak jak powiedziałam 3 formy, nasz samochód, który dzisiaj tak się cieszyliśmy, 

potem podpisana umowa nie wiem, do jakiego środka. trzecia forma rodzic i my płacimy tak.  

Krzysztof Durkiewicz (Przewodniczący komisji skarg, wniosków i petycji)  

To ta osoba to by musiała się do gopsu i tam?  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Nie do Gopsu, nie, nie.  

Krzysztof Durkiewicz (Przewodniczący komisji skarg, wniosków i petycji)  

A to, kto ma pokierować tą osobę, gdzie ona ma się teraz zgłosić?  



Strona 57 z 61 
 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Nie chciałabym form, znaczy proszę mi powiedzieć, później poza już nazwisko.  

Krzysztof Durkiewicz (Przewodniczący komisji skarg, wniosków i petycji)  

To pani wójt chodzi o Dominikę no wiadomo o kogo chodzi nie, no i tych bliźniaków. Bo to nasze 

przedszkole nie spełnią takiego obowiązku i ta dziewczyna sobie wozi.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Oczywiście orzeczenia muszą być to są rzeczy, no to Super.  

Natomiast jeśli chodzi o lampy Szanowni Państwo, dzisiaj, dzisiaj też i nie dyskutowaliśmy na 

temat tej modernizacji, ale ta modernizacja wkrótce będzie faktem, ponieważ spółka oświetlenie 

uliczne i drogowe ogłosiła przetarg, bo to musi być przetarg i firma zostanie wybrana, która będzie 

nam modernizowała oświetlenie w miejscowości Ladorudzek, Ponętów Dolny i Tarnówka i w 

momencie, kiedy już będzie podpisana umowa. Chcę państwu powiedzieć, że nasza prośba wtedy 

skierowana do spółki, oświetlenie uliczne i drogowe o tą większą kwotę, co pan przewodniczący 

wnioskował, została uznana i pozytywnie, zostanie wymienionych więcej niż tych lamp te 100 parę 

z tym, że w momencie, kiedy przyszło pismo ze spółki oświetlenie uliczne i drogowe, mamy 

pokazane tam 10 opraw na Grzegorzewie, a wtedy, kiedy była taka tabelka, pamiętają państwo na 

Grzegorza było 0.  

Więc rozmawiałam z przedstawicielem spółki z naszym opiekunem i mamy na myśli nie ulice 

Kolską w Grzegorzewie tylko tam, gdzie są najbardziej energochłonne, czyli na przy ulicy Otaląż. 

To jeszcze jest w trakcie procedowania, jest wniosek mieszkańców ulicy Łąkowej i wniosek Pana 

Radnego Durkiewicza od 4 lat, jak słusznie zauważył, Drodzy Państwo, najpierw wymieniamy 

energochłonne oszczędzajmy, a potem będziemy myśleć o nowych tak, dziękuję.  

Krzysztof Durkiewicz (Przewodniczący komisji skarg, wniosków i petycji)  

Mam jeszcze 1 sprawę szatnia Barłogi. Moim zdaniem płytki na podłodze są nierówno położone, 

to już jest zafugowane no po prostu tam musi być jednak interwencja, no przecież to gołym okiem 

widać, takie pieniądze tam idą, 100 000. No pozwoliłem sobie skontrolować jestem tu w 

komisjach. Bardzo bym prosił, żeby ktoś, tam się zainteresował tym.  
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Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Bardzo dziękujemy za zainteresowanie, wszystko jest zanotowany do czasu, kiedy pieniądze nie 

są wypłacone wszystko można zrobić. Wczoraj tam był nasz pracownik, nic mi na ten temat nie 

mówił, ale być może nie zauważył także do czasu, kiedy...  

Krzysztof Durkiewicz (Przewodniczący komisji skarg, wniosków i petycji)  

No pani wójt jak pół centymetra wpadła płytka to ją nie zauważył? Czym tu to są równe? No 

przecież o matko świnto przecie to nie jedna tam jest, tam jest tragiczne no. Płytki trzeba wykuć, 

nie wiem kto zapłaci teraz za to?  

Materiał będzie zmarnowany, bo przecież właściwie to powinno się płytki założyć przed 

fugowaniem ktoś powinien sprawdzać i wtedy można płytę ją jeszcze w całości wyjąć a teraz to 

płytki stłuc, tam poszedł klej, tam poszła fuga, tam poszedł 40 zł czy 50 za m² płytek.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Wprawdzie ja nie byłem tam osobiście, nie widziałem,  

Krzysztof Durkiewicz (Przewodniczący komisji skarg, wniosków i petycji)  

Ja byłem tam zaproszony jako przewodniczący komisji, tam byłem no.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Takie same głosy mnie doszły, a szczególnie, jeżeli chodzi o szatnie gospodarzy. Tutaj jest 

podobno źle to zrobione.  

Krzysztof Durkiewicz (Przewodniczący komisji skarg, wniosków i petycji)  

Było spotkanie formalne, byli przedstawiciele, mieszkańcy z Barłóg, którzy współpracują z klubem, 

był prezes, był trener no i byłem ja przewodniczący komisji no.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Szanowni Państwo, ja sobie sama już udzielam głosu, Panie Przewodniczący, w informacji o 

mojej pracy, kiedy przedstawiałam szatnie, mówiłam o dofinansowaniu. Szkoda, że wtedy nie 

podjęliśmy tej dyskusji, bo tutaj słyszę, że docierają jakieś głosy, w wolnych wnioskach, każdy jest 
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teraz już, no trudno jest np. kontaktować się z pracownikiem, który jest w domu, który był tam 

wczoraj. Jak my dzisiaj przenosiliśmy dodatkowe 5000, dlaczego się z państwa nikt nie odezwał?  

Andrzej Sikorski (Przewodniczący komisji rewizyjnej)  

Gdzie jest zarządcą tego?  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Dokładnie. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

To jest do wyjaśnienia pani wójt.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Mam nadzieję, że jest do wyjaśnienia i o to proszę. Do czasu, kiedy nie jest zapłacone wszystko 

można zrobić.  

Krzysztof Durkiewicz (Przewodniczący komisji skarg, wniosków i petycji)  

5000 to jest przeniesione na prąd, tak? 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Słucham?  

Krzysztof Durkiewicz (Przewodniczący komisji skarg, wniosków i petycji)  

Te 5000 to jest przeniesione na montaż prądu tak?  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

No tak, tam był nie wiem.  

Krzysztof Durkiewicz (Przewodniczący komisji skarg, wniosków i petycji)  

Tak, tak dobrze, bo to chodzi o założenie prądu.  
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Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Myślę że wszystko jest do.  

Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)  

Ja myślę że należy, trzeba to sprawdzić no i wyciągnąć konsekwencje.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Oczywiście.  

Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)  

Ewentualne poprawki.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Do czasu kiedy nie jest zapłacone wszystko można zrobić, dziękuje za spostrzeżenia. 

Krzysztof Durkiewicz (Przewodniczący komisji skarg, wniosków i petycji)  

I taką odpowiedź mam udzielić tak?  

Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)  

Jeżeli tak będzie to wykonawca się ustosunkuje do tego pozytywnie myślę.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Temat będzie prześwietlony. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Na dobrze, zapraszam do dyskusji.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dobrze Szanowni Państwo, kto jeszcze pragnie zabrać głos? Bardzo proszę.  

Nie widzę, państwo radni bardzo bym prosił jeszcze o pozostanie chwilkę po sesji, żebyśmy 

ustalili parę spraw.  
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A jeżeli nie ma już w tej chwili głosów.  

Szanowni Państwo, stwierdzam, że porządek 49 sesji został wyczerpany. Dziękuję państwu za 

udział w sesji. Dziękuję wszystkim osobom, które śledziły dzisiejszą transmisję. Dziękuję obsłudze 

technicznej. Pozdrawiamy mieszkańców gminy, Szanowni Państwo zamyka obrady 49 sesji rady 

gminy Grzegorzew.  
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